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§ 1 Dnr 2024-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen utser Ola Robertsson (S) att jämte ordförande justera 

dagens protokoll. Justering sker digitalt 2024-02-13. Paragraf 6 justeras 

omedelbart. 

________________ 
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§ 2 Dnr 2024-000002 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

________________ 
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§ 3 Dnr 2024-000006 101 

Information från näringslivschefen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Torbjörn Lind, näringslivschef, ger information om aktuellt i verksamheten. 

Informationen rör bl.a.  

- Upphandling av båttrafik 

- Evenemang 

- Statistik besöksnäring 2023  

- Omställningar med anledning av budget 2024 

- Turistbyråns placering 2024 

- Ny samarbetspartner i Viggenområdet 

- Flygdag 2024-08-24 

- Reviderad etableringsguide 

- Vision 2030 för näringslivet 

      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att informationen noteras till 

protokollet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 
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§ 4 Dnr 2023-000636 303 

Anhållan om att införliva fastigheter i 
verksamhetsområde för vatten och spillvatten i 
Kullåkra och Lilla Kulleryd 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

verksamhetsområdet för vatten och spillvatten utökas enligt karta 3 och 4 

samt fastighetslista. 

 

Ärendebeskrivning 

Ronneby Miljö och Teknik AB anhåller om att införliva fastigheter i Lilla 

Kulleryd och Kullåkra enligt i VA-plan ingående utbyggnadsplan (KF 2019-

04-25 § 147) och fastigheter som faller under 6 § lag (2006:412) allmänna 

vattentjänster.  

I Kullåkra ingår redan merparten av berörda fastigheter i verksamhetsområde 

för vatten. Redan beslutat verksamhetsområde för vatten fortgår att gälla 

med komplettering av tillkommande fastigheter.  

Avstämning kring förslag på verksamhetsområde har gjorts med miljö- och 

byggnadsförvaltningen (miljöenheten och byggenheten) och med 

planenheten på teknik-, fritid-, och kulturförvaltningen.  

På karta 1 och 2 redovisas beslutat utbyggnadsområde enligt VA-plan.  

På karta 3 och 4 redovisas förslag till utökat verksamhetsområde på 

fastighetsnivå.  

Huvudregeln är att hela registerfastigheten där behov av allmänna 

vattentjänster bedöms finnas kommer att omfattas av verksamhetsområdet. 

Undantaget är större jordbruksfastigheter där avgränsas verksamhetsområdet 

till marken kring själva boningshuset. Yta framgår på karta 3 och 4 samt i 

listan markeras detta som att endast ”del av” fastigheten ingår.  
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 3 

Anhållan om införlivande i verksamhetsområde Lilla Kulleryd samt 

Kullåkra, Ronneby Miljö & Teknik AB/Peter Hammarström 

Förslag till beslut 

Att verksamhetsområdet för vatten och spillvatten utökas enligt karta 3 och 4 

samt fastighetslista.      
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att verksamhetsområdet för vatten och 

spillvatten utökas enligt karta 3 och 4 samt fastighetslista. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 5 Dnr 2023-000637 303 

Anhållan om att införliva fastigheter i 
verksamhetsområde för vatten och spillvatten i 
Svanevik/Funkön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

verksamhetsområdet för vatten och spillvatten utökas enligt karta samt 

fastighetslista. 

 

Ärendebeskrivning 

Ronneby Miljö och Teknik AB anhåller om att i verksamhetsområde för 

vatten och spillvatten införliva fastigheter som tidigare ingått i VA-

anläggning -Svanevik ga:2. VA-anläggningen har i sin helhet övertagits av 

Miljöteknik efter signering 23-07-06 med Svanevik-Funkön VA ekonomiska 

förening ”Avtal om överlåtelse av enskild VA-anläggning – Svanevik ga:2”.       

Bedömning 

Bedömningen är att området faller under 6 § lag (2006:412) allmänna 

vattentjänster och ingående fastigheter ska därför omfattas av 

verksamhetsområde för vatten och spillvatten.  

Avstämning kring förslag på verksamhetsområde har gjorts med miljö- och 

byggnadsförvaltningen (miljöenheten och byggenheten) och med 

planenheten på teknik-, fritid-, och kulturförvaltningen.  

På karta redovisas förslag till utökat verksamhetsområde på fastighetsnivå.  

Huvudregeln är att hela registerfastigheten där behov av allmänna 

vattentjänster bedöms finnas kommer att omfattas av verksamhetsområdet.  

Fastigheten Svanevik 1:51 ingår redan i befintligt verksamhetsområde för 

vatten och utökningen avser därmed tjänsten spillvatten. 
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 4 

Anhållan om att införliva fastigheter i verksamhetsområde för vatten och 

spillvatten i Svanevik/Funkön, Ronneby Miljö & Teknik AB/Peter 

Hammarström 

 

Förslag till beslut 

Att verksamhetsområdet för vatten och spillvatten utökas enligt karta samt 

fastighetslista.      
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att verksamhetsområdet för vatten och 

spillvatten utökas enligt karta samt fastighetslista. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 6 Dnr 2023-000644 164 

Remiss - Blekinge län planeringsinriktning om civilt 
försvar 2024 - 2025 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- anta yttrandet över Remiss – Blekinge läns planeringsinriktning om 

civilt försvar 2024-2025  med kompletteringen att länsstyrelsen 

uppmanas att faktagranska underliggande dokument 

- justera paragrafen omedelbart. 

 

Ärendebeskrivning 

I dag vet vi att freden och friheten i Europa är skör. Vårt län har ett 

strategiskt läge mitt i Östersjön och med anledning hög militär närvaro, stark 

försvarsindustri och strategiskt viktiga hamnar för sjöfart och en statligt ägd 

militärflygplats med incidentberedskap. 

Regeringens mål för totalförsvaret är att försvara Sverige mot ett väpnat 

angrepp, inbegripet krigshandlingar på svenskt territorium, och värna vår 

säkerhet, frihet, självständighet och handlingsfrihet. Detta mål innebär att vi 

tillsammans behöver ha förmåga att ställa om till krigsförhållanden och att 

över tid möta ett väpnat angrepp. 

Planeringsinriktning om civilt försvar och höjd beredskap för Blekinge län 

anger inriktning för planeringen till civilt försvar och höjd beredskap inom 

Länsstyrelsen Blekinges geografiska ansvarsområde (Blekinge län). 

Vårt gemensamma arbete med att planera för totalförsvaret går nu målstyrt 

från kunskapsuppbyggnad till konkret planering med ett tydligt fokus på 

konkreta åtgärder som höjer vårt läns samlade förmåga till civilt försvar och 

att verka i lägen av höjd beredskap.  

Bedömning 

Ronneby kommuns synpunkter på ”Blekinge län planeringsinriktning om 

civilt försvar och höjd beredskap 2024–2025 

 

Ronneby kommun har via KSAM nätverket (KrisSamverkan Blekinge) varit 

med i framtagandet av planeringsinriktningen. Vi kommer att via vårt 
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nyligen antagna ”program för kris- och beredskapsarbete” samt tillhörande 

”ledningsplan för extraordinär händelse och höjd beredskap” under perioden 

2024 – 2027, väl följa ”Blekinge län planeringsinriktning om civilt försvar 

och höjd beredskap 2024 – 2025”. Ronneby kommun har därmed inga 

synpunkter att lämna. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas initialt av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse av Roland Edvinsson, säkerhetsskyddschef 

REMISS – Blekinge läns planeringsinriktning för civilt försvar och höjd 

beredskap 2024-2025 

Blekinge läns planeringsinriktning om CF 2024-2025 MISSIV 

Planeringsinriktning om civilt försvar Bilaga 1 

Blekinge län planeringsinriktning om CF Underbilaga 1.1 

Planeringsinriktning om civilt försvar Bilaga 2 

Blekinge läns planeringsinriktning om CF Bilaga 3 

Blekinge läns planeringsinriktning om CF Bilaga 4 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen 

att anta yttrandet och sända det till Länsstyrelsen i Blekinge län 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att anta yttrandet 

över Remiss – Blekinge läns planeringsinriktning om civilt försvar 2024-

2025  med kompletteringen att länsstyrelsen uppmanas att faktagranska 

underliggande dokument. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Länsstyrelsen i Blekinge län 

Roland Edvinsson, säkerhetsskyddschef 
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§ 7 Dnr 2023-000369 009 

Redovisning - Tillsyn av invasiva främmande arter 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att lägga ärendet 

till handlingarna utan åtgärd. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag miljö- och byggnadsnämnden 2023-11-15 § 213: 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har genom beslut § 287 daterat 2023-08-14 

beslutat att återremittera ärendet till miljö- och byggnadsnämnden för att 

komplettera beslutsunderlaget med ett avtalsförslag. Miljö- och 

byggnadsnämnden har 2023-10-23 erhållit ett förslag på beslut om 

överlåtelse av tillsynsansvar över invasiva främmande arter från 

Länsstyrelsen i Blekinge län (se underlag).  

I förslaget till beslut anges bland annat följande av länsstyrelsen: 

Länsstyrelsen kan återkalla överlåtet tillsynsansvar från en kommun, om 

kommunen begär det eller om länsstyrelsen bedömer att det finns 

omständigheter som kan motivera ett återkallande. Sådana omständigheter 

kan vara bristande resurser eller kompetens hos kommunen, förändringar av 

verksamheten hos överlåtna tillsynsobjekt eller förändringar av kommunens 

interna organisation. 

Länsstyrelsen önskar ge kommunen möjlighet att ta över delar av tillsynen 

av invasiva främmande arter inom kommunen. 

Flera av de verksamheter som av länsstyrelsen bedöms vara en av de stora 

orsakerna till spridning av invasiva främmande arter ingår idag i miljö- och 

byggnadsnämndens tillsynsområde, främst avfallsstationer och 

masshanteringsföretag.  

Om invasiva främmande arter förekommer i dessa verksamheter ingår det 

redan idag i kommunens tillsyn att se till att den hanteringen är laglig. 

Parallellt gäller länsstyrelsens tillsynsansvar i fråga om EU-förordningen. 

Detta innebär i praktiken att kommunen idag har ansvaret för övervakning 

och tillsyn av hantering i enlighet med lagen, men möjligheter att förelägga 

om åtgärder saknas.  
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Länsstyrelsen kommer inom en snar framtid att ha möjlighet att förelägga 

kommunerna att ta över den här tillsynen, då en lagändring är på gång. I 

detta skede är det alltså på frivillig basis, vilket också ger kommunen en 

möjlighet till en mjukstart av tillsynen, där man börjar med ett mindre antal 

områden och får kunskap om vad arbetet innebär och hur mycket resurser 

som det kan krävas.  

Om kommunen tar över tillsynen på en frivillig basis kommer länsstyrelsen 

att vara behjälplig med kostnadsfria utbildningar och stöd. Att ta över 

tillsynen frivilligt bidrar också till ett mer positivt relationsklimat till 

länsstyrelsen. 

Miljöenhetens förslag på övertagande av tillsynsområden 

Miljöenheten bedriver idag tillsyn på 12 C-verksamheter och 1 U-

verksamhet som bedöms vara i den kategori av verksamheter som bidrar till 

en spridning av invasiva främmande arter.  

Förslagsvis bör tillsynen av invasiva främmande arter tas över på dessa 

verksamheter: 

 

Verksamhet Typ av verksamhet Fastighetsbeteckning 

Miljöteknik Angelskog Avfallsanläggning Angelskog 1:1 

Miljöteknik Backaryd ÅVC Avfallsanläggning Backaryd 1:75 

Miljöteknik Bräkne-Hoby 

ÅVC 

Avfallsanläggning Svenstorp 20:1 

Miljöteknik Eringsboda ÅVC Avfallsanläggning Norra Eringsboda 1:126 

Miljöteknik Johannishus ÅVC Avfallsanläggning Johannishus 1:2 

Miljöteknik Hallabro ÅVC Avfallsanläggning Östra Hallen 3:34 

Miljöteknik Kallinge ÅVC Avfallsanläggning Häggatorp 1:119 

Gatuenhetens upplag  Masshantering Häggatorp 1:119 

Parkenhetens upplag  Masshantering Hulta 1:4 

Olssons Transporter AB Masshantering Rubinen 5 

Peab Anläggning AB Masshantering Fiskareby 1:38 

Ronneby Maskin & Grus AB Masshantering Häggatorp 10:1 

Garnborns Åkeri Masshantering Karossen 7, Leråkra 12:5 

 

Det finns också ett antal anmälnings- och tillståndsärenden som handläggs 

av kommunen där risken för spridning av invasiva främmande arter under 

arbetet bedöms vara betydande. Även här föreslår miljöenheten att 

kommunen ska ta över tillsynen av invasiva främmande arter vid 

handläggning av följande ärendetyper: 

 

- Anmälan av miljöfarlig verksamhet, hantering av schaktmassor 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

- Anmälan enligt vattenskyddsföreskrifter 

- Anmälan om avhjälpandeåtgärd 

- Ansökan om tillstånd enligt vattenskyddsföreskrifter 

 
Uppskattat resursbehov 

Miljöenheten bedömer resursbehovet för övertagande av tillsynen enligt 

ovanstående förslag till följande: 

 

 Tidsbehov Kostnad/avgift 

Utbildning av personal Ca 5–10 timmar per 

person, endast i 

början 

Utbildningen tillhandahålls 

kostnadsfritt av Länsstyrelsen. 

Vid tillsyn av 

verksamheter 

Ca 1–2 timmar 

årligen per 

verksamhet 

För C-verksamheter: avgiften 

ingår i verksamhetens årsavgift 

För U-verksamheter: avgiften 

debiteras som timavgift 

Vid handläggning av 

ärenden 

Ca 1–3 timmar per 

ärende 

Avgiften debiteras som timavgift 

 

 

För debitering av tillsynsavgift krävs det en ändring av miljötaxan där 

tillsynen av invasiva främmande arter införs.       

Förslag till beslut 

Förvaltningens förslag till beslut: 

 

Miljö- och byggnadsnämnden beslutar: 

 

1. att föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att Ronneby 

kommun övertar tillsynen av invasiva främmande arter på de 

verksamheter som anges i tabellen nedan: 

 

Verksamhet Typ av verksamhet Fastighetsbeteckning 

Miljöteknik Angelskog Avfallsanläggning Angelskog 1:1 

Miljöteknik Backaryd ÅVC Avfallsanläggning Backaryd 1:75 

Miljöteknik Bräkne-Hoby 

ÅVC 

Avfallsanläggning Svenstorp 20:1 

Miljöteknik Eringsboda ÅVC Avfallsanläggning Norra Eringsboda 1:126 

Miljöteknik Johannishus ÅVC Avfallsanläggning Johannishus 1:2 

Miljöteknik Hallabro ÅVC Avfallsanläggning Östra Hallen 3:34 

Miljöteknik Kallinge ÅVC Avfallsanläggning Häggatorp 1:119 

Gatuenhetens upplag  Masshantering Häggatorp 1:119 
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Parkenhetens upplag  Masshantering Hulta 1:4 

Olssons Transporter AB Masshantering Rubinen 5 

Peab Anläggning AB Masshantering Fiskareby 1:38 

Ronneby Maskin & Grus AB Masshantering Häggatorp 10:1 

Garnborns Åkeri Masshantering Karossen 7, Leråkra 12:5 

 

2. att föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att Ronneby 

kommun övertar tillsynen av invasiva främmande arter vid 

handläggning av följande ärendetyper:  

 Anmälan av miljöfarlig verksamhet, hantering av schaktmassor 

 Anmälan enligt vattenskyddsföreskrifter 

 Anmälan om avhjälpandeåtgärd 

 Ansökan om tillstånd enligt vattenskyddsföreskrifter 

 

att föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att ge miljö- och byggnadsnämnden i uppdrag 

att utföra tillsyn av invasiva främmande arter i enlighet med 

beslutspunkterna 1 och 2.      

Miljö- och byggnadsnämndens beslut 2023-11-15 

Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att lägga ärendet till handlingarna 

utan vidare åtgärd.    

Motivering 

KS (kommunstyrelsen) har återremitterat ärendet och bett oss vara tydligare 

med detaljerna genom att återkomma med förslag till avtal. Avsikten är 

troligen att man vill försäkra sig om att MBNs (miljö- och 

byggnadsnämndens) förslag verkligen skulle vara till fördel för kommunen.  

 

I det avtalsförslag som överlämnats till oss kan vi konstatera att 

Länsstyrelsen inte på något sätt premierar oss om vi tar över uppgiften nu. 

Någon ekonomisk kompensation ingår inte i avtalsförslaget från LST. De 

kostnader som kommunen kommer att få ersätts inte av Länsstyrelsen (LST). 

Vi ska alltså bära kostnaderna i nämnden.  

 

Länsstyrelsen är, som förväntat, noga med att skriva att en del kommuner 

önskar överta ansvaret, vilket för lagstiftaren kommer att uppfattats som att 

det är en önskan från kommunerna att göra det. Detta minskar sannolikheten 

för att kompensation ska utgå när lagen kommer. Det är alltså otaktiskt av 

kommunerna att sträcka sig efter denna uppgift i förtid. Det finns dock 

anledning att tro att det lagförslag som förbereds blir mera förmånligt än det 

föreslagna avtalet. Det kan i vart fall inte bli mindre förmånligt. 
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Det går inte att beräkna hur stor arbetsinsats som kommer att erfordras om 

kommunen skulle överta detta statliga ansvar. Den antydda omfattningen om 

1-2 timmar per område och år kommer troligen inte att räcka när invasiva 

arter verkligen upptäcks. 

 

Det finns stor osäkerhet i bekämpningsmetoder. Vissa växter vet inte ens 

Naturvårdsverket hur man ska bekämpa. Det kommer att bli svårt att skriva 

förelägganden. Detta innebär ytterligare osäkerhet och ett skäl att inte överta 

ansvaret. 

 

Mot bakgrund av den information som framkommit i ärendet kan det 

konstateras det inte innebär någon fördel för kommunen att överta ett statligt 

ansvar som vi inte måste ta. 

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att lägga 

ärendet till handlingarna utan åtgärd. 

 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår, med instämmande av Roger 

Gardell (L), bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ola Robertsson (S) förslår, med instämmande av Peter Bowin (V), att 

kommunstyrelsen bifaller tjänsteförslaget.     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer förslagen mot varandra och finner 

att arbetsutskottet bifaller hans eget m.fl. förslag. 

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.      

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  
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Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Eva Kihlström-Widstrand (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Martin Johansson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Catharina Christensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 8 Dnr 2023-000599 003 

Ändring av miljö- och byggnadsnämndens reglemente 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. tillföra ansvaret för kommunens uppgifter enligt lagen (1980:424) om 

åtgärder mot förorening från fartyg till miljö- och byggnadsnämndens 

reglemente 

2. vidta följande ändringar i miljö- och byggnadsnämndens reglemente:  

 lägga till en ny punkt 17 i 2 kap. 3 §, under rubriken ”Särskilda 

uppgifter”, med lydelsen:  

17. Lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg. 

 flytta nuvarande punkt 17 i reglementet till 2 kap. 3 § under ny 

punkt 18. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag miljö- och byggnadsnämnden 2023-11-15: 

Genom ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg 

har kommunen från och med den 1 maj 2023 fått ansvaret för tillsyn över att 

vissa fritidbåtshamnar har möjlighet att ta emot avfall från båtägare (se prop. 

2022/23:62). Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som 

fritidsbåtshamnarna har skyldighet att upprätta.  

Transportstyrelsen har tidigare haft tillsynsansvar över 

mottagningsanordningar för avfall i fritidsbåtshamnar. Tillsynen har flyttats 

till kommunal nivå med avsikten att den ska bli mer effektiv. Den 

sammantagna kostnaden för samhället och hamnarna har bedömts bli lägst 

om tillsynen utövas av kommunen som redan utför tillsyn över 

hamnverksamheten enligt miljöbalken.  

Bakgrunden till lagändringen är förändrade EU-direktiv. Ändringen utgår 

från ett behov av att harmonisera direktiven med de internationella 

bestämmelserna om förbud att släppa ut avfall från fartyg till havs. 

Eftersom det är ett nytt uppdrag behöver kommunens reglemente ses över 

och uppdateras.      
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Bedömning 

Miljö- och byggnadsnämnden är miljö- och hälsoskyddsnämnd i Ronneby 

kommun och fullgör de uppgifter som kommunal nämnd enligt lag eller 

annan författning har att utföra inom miljö- och hälsoskyddsområdet. Miljö- 

och byggnadsnämnden har ansvaret för bl.a. tillsyn i fråga om 

avfallshantering lokal enligt 15 kap. miljöbalken (1998:808) och utövar 

redan tillsyn över hamnverksamhet enligt miljöbalken och 

avfallsregleringen. 

Miljö- och byggnadsnämnden kan utföra den nya tillsynen i samband med 

att man även gör tillsyn enligt miljöbalken. Av nämnda skäl bedöms det 

lämpligast att miljö- och byggnadsnämnden ges i uppdrag att utföra de 

uppgifter som det efter lagändringen ankommer på kommunen att fullgöra. 

Förslaget bedöms inte medföra några betydande ekonomiska konsekvenser 

för miljö- och byggnadsnämnden. 

Det kan konstateras att det är kommunen, och inte specifikt miljö- och 

byggnadsnämnden, som är utpekad som tillsynsmyndighet efter 

lagändringen. Miljö- och byggnadsförvaltningen föreslår därför att 

reglementet ändras på så vis att det klart framgår att det är miljö- och 

byggnadsnämnden som ska fullgöra de uppgifter som det i lagen ankommer 

på kommunen att utföra i egenskap av tillsynsmyndighet.  

Reglementet föreslås ändras på så vis att det i 2 kap. 3 § i reglementet under 

rubriken ”Särskilda uppgifter” läggs till en ny punkt 17. Punkten 17 föreslås 

ges följande lydelse: 

17. lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg 

I och med ändringen föreslås att nuvarande 2 kap. 3 § punkten 17 i 

reglementet utan ändrat innehåll flyttas till 2 kap. 3 § under ny punkt 18.      

Förslag till beslut 

Förvaltningens förslag till beslut: 

Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige: 

- att tillföra ansvaret för kommunens uppgifter enligt lagen (1980:424) 

om åtgärder mot förorening från fartyg till miljö- och 

byggnadsnämndens reglemente 

- att vidta följande ändringar i miljö- och byggnadsnämndens 

reglemente:  

 lägga till en ny punkt 17 i 2 kap. 3 §, under rubriken 

”Särskilda uppgifter”, med lydelsen:  
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17. Lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från 

fartyg 

flytta nuvarande punkt 17 i reglementet till 2 kap. 3 § under ny punkt 18.      

Miljö- och byggnadsnämndens beslut 2023-11-15 

Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att: 

3. tillföra ansvaret för kommunens uppgifter enligt lagen (1980:424) om 

åtgärder mot förorening från fartyg till miljö- och byggnadsnämndens 

reglemente 

4. vidta följande ändringar i miljö- och byggnadsnämndens reglemente:  

 lägga till en ny punkt 17 i 2 kap. 3 §, under rubriken ”Särskilda 

uppgifter”, med lydelsen:  

17. Lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg. 

flytta nuvarande punkt 17 i reglementet till 2 kap. 3 § under ny punkt 18. 

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att: 

5. tillföra ansvaret för kommunens uppgifter enligt lagen (1980:424) om 

åtgärder mot förorening från fartyg till miljö- och byggnadsnämndens 

reglemente 

6. vidta följande ändringar i miljö- och byggnadsnämndens reglemente:  

 lägga till en ny punkt 17 i 2 kap. 3 §, under rubriken ”Särskilda 

uppgifter”, med lydelsen:  

17. Lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg. 

 flytta nuvarande punkt 17 i reglementet till 2 kap. 3 § under ny 

punkt 18. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: Kommunfullmäktige 
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§ 9 Dnr 2023-000620 101 

Avtal om FoU-verksamhet 2024 mellan Region Blekinge 
och kommunerna Karlskrona, Ronneby, Karlshamn, 
Sölvesborg och Olofström 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna en 

förlängning av FoU-avtal mellan Region Blekinge och Blekinges kommuner 

för perioden 1 januari 2024 till och med 31 december 2024 i enlighet med 

upprättat förslag.  

Samt att beslutet gäller under förutsättning att samtliga länets kommuner och 

regionfullmäktige fattar motsvarande beslut.  

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag nämnden för arbete och välfärd 2023-11-21 § 167: 

Sedan flera år finns ett avtal mellan Region Blekinge (dåvarande Landstinget 

Blekinge) och kommunerna i Blekinge om gemensam forsknings- och 

utvecklingsverksamhet (FoU). Nuvarande avtal löper ut den 31 december 

2023 och ett nytt avtal ska tecknas. Det nya avtalet är en förlängning av 

nuvarande Avtal om FoU-verksamhet 2022–2023 och gäller från och med 

den 1 januari 2024 och till och med den 31 december 2024.   

Avtalet reglerar för parterna gemensam forskning och 

utvecklingsverksamhet inom områdena barn och unga, vuxna och äldre. 

Inriktningen av FoU-verksamheten är att bidra till kunskapsutveckling, 

kunskapsspridning och kunskapsanvändning. Den ska även främja och 

utveckla former för invånares och medarbetares inflytande inom FoU-

verksamhet och stimulera samverkan kring utveckling, forskning och 

innovation i länet.  

Ledningsgruppen för Ledningssamverkan vård och omsorg (LSVO) beslutar 

och ansvarar för inriktningen av det gemensamma FoU-arbetet under 

verksamhetsåret.  

Kommunernas sammanlagda årliga ekonomiska bidrag uppgår för året 2023 

till 3 378 244 kr. Region Blekinges bidrag uppgår till 3 378 244 kr.  

Kostnaden fördelas mellan Vård - och omsorgsnämnden 50 %, 

Utbildningsnämnden 20 % samt Nämnden för arbete- och välfärd 30%.      
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Bedömning 

Avtalet har tagits fram av Ledningssamverkan vård och omsorg (LSVO) 

med möjlighet även för ansvarig inom Region Blekinges FoU-verksamhet att 

ge synpunkter. LSVO har godkänt avtalet 2023-05-12.  

En förlängning av avtalet har även förankrats i Regionala samverkansrådet 

2023-05-31. 

 

Barnkonsekvensanalys görs enligt Ronneby kommuns barnchecklista  

- Påverkar beslutet barn?  

Ja.  

- Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa sätts i främsta rummet?  

Ja. Inom nuvarande 2023 års verksamhetsplan innefattas barn och unga i 

mycket högre grad än vuxna. Så har det även varit historiskt. Styrgruppen 

(LSVO) för FOU-avtalet och dess verksamhetsplan kommer fortsättningsvis 

att bevaka detta.  

- Innebär förslaget att barnets rätt till likvärdiga villkor beaktas?  

Avtalet gäller alla åldrar och grupper i samhället. Barnets rätt är inte 

särskilt beskrivet i avtalet.  

- Har barn och ungdomar fått uttrycka sin mening?  

Nej.       

Förslag till beslut 

Föreslås att Nämnden för arbete och välfärd föreslår kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige besluta att godkänna en förlängning av FoU-

avtal mellan Region Blekinge och Blekinges kommuner för perioden 1 

januari 2024 till och med 31 december 2024 i enlighet med upprättat förslag.  

 Samt att beslutet gäller under förutsättning att Vård- och omsorgsnämnden 

och Utbildningsnämnden i Ronneby samt samtliga länets kommuner och 

regionfullmäktige fattar motsvarande beslut.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-11-21 

Nämnden för arbete och välfärd föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna en förlängning av FoU-avtal 

mellan Region Blekinge och Blekinges kommuner för perioden 1 januari 

2024 till och med 31 december 2024 i enlighet med upprättat förslag.  

Samt att beslutet gäller under förutsättning att Vård- och omsorgsnämnden 

och Utbildningsnämnden i Ronneby samt samtliga länets kommuner och 

regionfullmäktige fattar motsvarande beslut.  
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Vård- och omsorgsnämnden har fattat likalydande beslut 2023-11-22 och 

utbildningsnämnden har fatta likalydande beslut 2023-11-23 

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna en förlängning av FoU-avtal 

mellan Region Blekinge och Blekinges kommuner för perioden 1 januari 

2024 till och med 31 december 2024 i enlighet med upprättat förslag.  

Samt att beslutet gäller under förutsättning att samtliga länets kommuner och 

regionfullmäktige fattar motsvarande beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 10 Dnr 2023-000344 739 

Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt 4 kap. 1 § och rapportering 
enligt 16 kap. 6f § socialtjänstlagen, Vård och 
omsorgsnämnden 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 

till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-11-22 § 178: 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen.  

Rapporteringsperioderna för ej verkställda beslut under 2023 är:  

1–31 januari 2023 (gäller för okt-dec 2022)  

1–30 april 2023  

1 juli–31 augusti 2023  

1–31 oktober 2023  

1-31 januari 2024 

Under perioden 1 oktober - 31 oktober har följande beslut rapporterats enligt 

rapportblad: Återrapportering av ej verkställda beslut enl. 4kap 1§, bilaga 1.        

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.     
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Vård- och omsorgsnämnden beslut  2023-11-22 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering. 

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 11 Dnr 2023-000648 047 

Hantering av statsbidrag, vård- och omsorgsnämnden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- legitimerad personal som arbetsterapeuter, sjukgymnaster och 

sjuksköterskor får tillsvidareanställas med finansiering av stadsbidrag 

kopplat till omställningsarbetet God och Nära vård. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-12-20 § 208: 

SKR och staten har träffat en överenskommelse om att vidareutveckla den 

nära vården i det nationella omställningsarbetet ”God o Nära vård”. Målet 

med omställningen av hälso- och sjukvården är att patienten får en god, nära 

och samordnad vård som stärker hälsan.  

Sedan 2019 har Blekinge tilldelats medel för omställningsarbetet i regionen 

och de fem kommunerna. Tilldelning av medel, inriktning av medel samt 

återrapportering sker till FoU enheten i regionen.  

Omställningen för God och Nära vård omfattar riktat medel för 

omställningsarbetet med förflyttning av hälso- o sjukvård från slutenvården i 

regionen till kommunen. I arbetet ingår även rutiner för hur samarbetet 

mellan region och kommun ska ske.  

Tilldelade medel ska stödja verksamheterna i det fortsatta arbetet med att 

ställa om hälso- och sjukvården för att bland annat ha kompetens att vårda 

svårare sjuka i hemmet med mer avancerat vårdbehov. För kommunen 

innebär det ett förändrat, mer avancerat och utökat arbete som ska 

permanentas.  

För att klara ett utökat uppdrag i den kommunens hälso- o sjukvård krävs 

fler personalresurser av legitimerad hälso- och sjukvårdspersonal.      

Bedömning 

De riktade medel för god o nära vård som idag erhåller per kalenderår 

rekvireras av region Blekinge från staten och fördelningen utgår ifrån en 

fördelningsnyckel som är beslutad av LSVO och omfattar Region Blekinge 

samt de fem kommunerna.  
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Sedan 2019 har inriktningen omfattats av tre områden.  

1. Utveckling av den nära vården med Primärvården som nav.  

Inriktningen är en förflyttning av hälso- o sjukvård från slutenvården 

till den kommunala hälso- o sjukvården. Här innefattas också 

samarbetet mellan det som är Regionens Primärvård och Hälso- och 

sjukvård som ska betraktas som en vårdnivå. Inom detta område 

omfattas främst de tre legitimerade HSL yrkena som idag finns i 

kommunen dvs. arbetsterapeut, sjukgymnast och sjuksköterska.  

2. Goda förutsättning för vårdens medarbetare.  

Inriktningen att öka personalens kompetensnivå för att möte de 

svårare sjuka och vårdkrävande patienterna. Personalen inom t.ex. 

hemtjänst ska känna sig säkra att bedöma vitala parametrar som puls, 

blodtryck, andningsfrekvens och kroppstemperatur samt ha en direkt 

kontakt med tex primärvården, läkarbilen eller med kommunens egen 

Hälso- och sjukvårdspersonal. Omställningsarbetet kräver även en 

kunskapshöjning av legitimerad personal.  

3. Specialistutbildningar för sjuksköterskor  

Framöver krävs andra specialiteter förutom Distriktssjuksköterska 

eller äldre sjuksköterska. I nuläget innebär det att betald 

specialistutbildning erbjuds en till två sjuksköterskor per/år. Även 

kompletteringar med t.ex. förskrivningsrätt görs då detta inte ingår i 

alla specialistutbildningar.  

Omställningsarbetet bedrivs i ett högt tempo i hela riket. Det är ett 

högt tryck på kommunerna att snabbt ta hem patienter som 

slutenvården bedömer som färdigbehandlade. Idag tar Blekinges 

kommer hem 52 % av alla patienter som registreras som 

kommunklara samma dag som det registreras.  

Hälso- o sjukvårdsenheten bedriver idag i hög grad 

förflyttningsarbete med utökade arbetsuppgifter och ändrat arbetssätt. 

Exempelvis omsorgen av de palliativa patienterna och att man idag 

återkommer till hemmet tidigare samt sjukare och med mer 

omfattande och avancerad vård.  

Arbetsterapeuter och Sjukgymnasters arbetsinsatser ökar då det krävs 

mer funktions- och aktivitetsbehandling, ordination av hjälpmedel för 

patienter som kommer hem tex med en palliativ diagnos och 

omfattande funktionsnedsättning. Bostadsanpassningar är även en 

insatts som innebär omfattande bedömning som ökar när fler 

personer med omfattande sjukdomsbild vårdas hemma.  
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Hälso- och sjukvårdsavdelningen är idag hårt ansträngt med krav att 

vårda fler patient och patienter med en mer omfattande sjukdomsbild 

och mer avancerad vård i hemmet och därmed mer tidskrävande. 

Även behovet av handledning och utbildning till baspersonal inom 

Våbo och hemtjänst ökar när patienterna är svårare sjuka.  

Att bedriva omställning till God och nära vård kräver utökade 

personalresurser. I detta skede främst inom verksamhetsområdet 

HSO och myndighet.      

Förslag till beslut 

Vård och omsorgsnämnden föreslås besluta att föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen besluta;  

- Att legitimerad personal som arbetsterapeuter, sjukgymnaster och 

sjuksköterskor får tillsvidareanställas med finansiering av stadsbidrag 

kopplat till omställningsarbetet God och Nära vård.      

 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-12-20 

Vård och omsorgsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott förslå kommunstyrelsen besluta;  

- Att legitimerad personal som arbetsterapeuter, sjukgymnaster och 

sjuksköterskor får tillsvidareanställas med finansiering av stadsbidrag 

kopplat till omställningsarbetet God och Nära vård. 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen besluta att  

- legitimerad personal som arbetsterapeuter, sjukgymnaster och 

sjuksköterskor får tillsvidareanställas med finansiering av stadsbidrag 

kopplat till omställningsarbetet God och Nära vård. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Vård- och omsorgsnämnden 
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§ 12 Dnr 2024-000035 021 

Hyresavtal Sörby center 2024  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att teckna 6-årigt 

hyresavtal för perioden 2024-04-01 – 2030-03-31 enligt avtalsförslag i 

beslutsunderlag. 

Ärendebeskrivning 

Ordförandebeslut vård- och omsorgsnämnden 2024-01-16 

Vård- och omsorgsförvaltningen har sedan januari 2013 hyrt kontorslokaler 

på Sörby center till medarbetare inom den kommunala hälso- och sjukvården 

samt till medarbetare i hemtjänsten. Medarbetarna som haft/har sina 

kontorslokaler på Sörby Center har dock inte varit nöjda med lokalerna, de 

har regelbundet lyft önskemål om att få flytta in i nya lokaler.  

Under vintern 2021 började verksamhetschefen för Hälso- och 

sjukvårdsorganisationen leta nya kontorslokaler och hittade lämpliga lokaler 

hos Abri. lokalerna på Sörby center sades upp strax innan årsskiftet 22/23 

med målet att flytta in i Abris lokaler. Då Abri har ett ägardirektiv som säger 

att de i första hand ska hyra ut lokaler till företag så ändrades planerna då 

flera företag önskade hyra kontorslokaler, Vård- och omsorgsförvaltningen 

kunde då inte längre teckna hyresavtal med Abri.  

En översyn gjordes av förvaltningens befintliga lokaler för att utröna om 

medarbetarna på Sörby Center kunnat flytta in i någon av dessa. Parallellt 

med översynen påbörjades en förhandling om nytt hyresavtal med Sörby 

Center, där önskemål om förbättringar av Sörbys lokaler framfördes. Denna 

förhandling pågick under hösten 2023 och har nu utmynnat i ett 6 årigt 

hyresavtal med löfte om förbättringar av lokalerna.  

Av de lokaler som står till buds är Sörby centers lokaler de som har bäst läge 

och funktion. Förvaltningen bedömer att ett 6 årigt avtal är lämpligt, då 

möjligheterna att hitta bättre lokaler bedöms som små.  

Nästa sammanträde för vård-och omsorgsnämnden är planerat till den 23 

januari 2024. Hyresavtalet behöver beslutas av kommunfullmäktige den 29 

februari 2024. Beslutet bedöms därmed vara så brådskande att vård-och 

omsorgsnämndens avgörande inte kan avvaktas. Nämndens ordförande 

undertecknar därmed beslutet enligt 6 kap. 39 § kommunallagen samt 

nämndens delegationsordning, punkten 1.1. 
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Beslut av vård- och omsorgsnämndens ordförande 2024-01-16 

Ordförande Sara Blixt (M) beslutar föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att teckna 

hyresavtal enligt förslag i bilaga 1.  

Beslutet fattas på delegation med stöd av 1.1 delegationsordning för Vård- 

och omsorgsnämnden.      

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 31 

Komplettering gällande hyresavtal Söby center – Maria Appelskog, 

förvaltingschef 

Delegationsbeslut – ordförandebeslut hyresavtal Sörby center 2024 

Avtal K-flygel  

Avtal E-flygel 

Avtal K-flygel      

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att teckna hyresavtal enligt avtalsförslag i 

beslutsunderlag. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår bifall till tecknande av 

hyresavtal med tillägget att det är ett 6-årigt avtal med avtalstid 2024-04-01-

2030-03-31. 

Ola Robertsson (S) yrkar att ärendet återremitteras.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer först frågan om förslaget att 

återremittera ärendet bifalls eller avslås och finner att förslaget avslås. 

Ordföranden ställer därefter frågan om hans eget förslag bifalls eller avslås 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 13 Dnr 2024-000031 212 

Information om parallell utvecklingsplan för bostäder 
vid framtagandet av översiktsplan Ronneby 2045 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 

Ärendebeskrivning 

Under 2022 gav Kommunfullmäktige Enheten för strategisk 

samhällsutveckling i uppdrag att tillsammans med Mark- och 

exploateringsenheten och Enheten för näringsliv och kommunikation att 

bedöma behovet av mark för bostäder och verksamheter samt återkomma 

med förslag på planområden som skulle kunna arbetas fram parallellt med 

den nya översiktsplanen Ronneby 2045.  

 

Detta är en information om vad som hittills framkommit under uppdraget 

och hur fortsatt arbete planeras fortgå.      

Bedömning 

Sedan den gällande översiktsplanen Ronneby 2035 antogs har byggandet i 

Ronneby kommun överträffat den gällande översiktsplanens förväntningar. 

Detta har dels skapat ett behov av att upprätta en ny översiktsplan men också 

ett behov av att se över vilka markresurser som finns att tillgå under tiden 

den nya översiktsplanen arbetas fram. Kommunfullmäktige beslutade 2022-

11-24 § 240 i samband med att projektplanen för en omarbetning av 

översiktsplan antogs, även följande uppdrag om ett parallellspår till 

översiktsplanearbetet: 

”Ge enheten för strategisk samhällsutveckling i uppdrag att ihop med 

mark- och exploateringsenheten, samt enheten för näringsliv och 

kommunikation, bedöma behovet av mark för verksamheter samt 

bostäder och återkomma med förslag på möjliga planområden där 

processen kan löpa parallellt med översiktsplanens framtagande. 

Uppdraget bör utgå från Översiktsplan Ronneby 2035, 

Utbyggnadsplan för verksamhetsområden 2022, samt bedöma 

möjligheten att tillskapa planer för verksamheter och bostäder i 

områden som inte är utpekade i översiktsplan Ronneby 2035.” 

Utredningsuppdraget utgår i grunden från att arbeta fram förslag till möjliga 

områden för både bostäder och verksamhetsområden. Denna undersökning 

fokuserar på den del av uppdraget som avser bostäder.  
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Uppdraget innebär alltså: 

 Bedöma behovet av mark för bostäder 

 Bedöma möjligheten att tillskapa planer (även i områden som inte är 

utpekade i ÖP 2035) 

 

Utgångspunkter: 

 Översiktsplan Ronneby 2035 

 Förslag till översiktsplan Ronneby 2045 

 JUNI-strategi  

 Bostadsförsörjningsprogram  

 Planberedskap      

 Kartmaterial, GIS-analys 

 

Hittills har ovanstående underlag studerats. Kommande arbete planeras 

resultera i en ortsvis analys med behov och möjligheter, samt en slutsats 

kring vad som behövs kompletteras och ett resonemang kring prioritering av 

dessa. 

      

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.      

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att ärendet bordläggs till 

nästkommande kommunstyrelsesammanträde.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 14 Dnr 2023-000520 212 

Information om parallell utvecklingsplan för 
verksamheter vid framtagandet av översiktsplan 
Ronneby 2045 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Under 2022 gav Kommunfullmäktige Enheten för strategisk 

samhällsutveckling i uppdrag att tillsammans med Mark- och 

exploateringsenheten och Enheten för näringsliv och kommunikation att 

bedöma behovet av mark för bostäder och verksamheter samt återkomma 

med förslag på planområden som skulle kunna arbetas fram parallellt med 

den nya översiktsplanen Ronneby 2045.  

Följande utredning har sammanställts på en översiktlig planeringsnivå och 

innebär ett första urval av alternativa områden att gå vidare med för mer 

detaljerade undersökningar om respektive platsers förutsättningar kopplat till 

fysisk planering och detaljplaneläggning.  

Bedömning 

Sedan den gällande översiktsplanen Ronneby 2035 antogs har byggandet i 

Ronneby kommun överträffat den gällande översiktsplanens förväntningar. 

Detta har dels skapat ett behov av att upprätta en ny översiktsplan men också 

ett behov av att se över vilka markresurser som finns att tillgå under tiden 

den nya översiktsplanen arbetas fram. Kommunfullmäktige beslutade 2022-

11-24 § 240 i samband med att projektplanen för en omarbetning av 

översiktsplan antogs, även följande uppdrag om ett parallellspår till 

översiktsplanearbetet: 

”Ge enheten för strategisk samhällsutveckling i uppdrag att ihop med mark- och 

exploateringsenheten, samt enheten för näringsliv och kommunikation, bedöma 

behovet av mark för verksamheter samt bostäder och återkomma med förslag på 

möjliga planområden där processen kan löpa parallellt med översiktsplanens 

framtagande. Uppdraget bör utgå från Översiktsplan Ronneby 2035, 

Utbyggnadsplan för verksamhetsområden 2022, samt bedöma möjligheten att 

tillskapa planer för verksamheter och bostäder i områden som inte är utpekade i 

översiktsplan Ronneby 2035.” 
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Utredningsuppdraget utgår i grunden från att arbeta fram förslag till möjliga 

områden för både bostäder och verksamhetsområden. Denna undersökning 

fokuserar på den del av uppdraget som avser verksamhetsområden. 

 

Tidshorisont vid planering och byggande 

Processen att arbeta fram en ny översiktsplan är i många fall ett arbete på 

flera år vilket har motiverat undersökningen om vilka alternativ som står till 

buds under tiden som översiktsplanen arbetas fram. Planläggning av mark- 

och vattenresurser är i Sverige en långsiktig process vilket innebär att även 

detaljplaneläggning kan ta tid att färdigställa. Denna undersökning utgår 

ifrån en tidshorisont till år 2024 – 2025. Detta har inneburit att 

kombinationslösningar har undersökts med både helt ny detaljplaneläggning 

men också i kombination med redan planlagda områden där behov av 

detaljplaneläggning kan se annorlunda ut. 

 

Grundförutsättningar för utredningsuppdraget om parallellspår 

Närheten till kommunikationer så som europaväg E22 och riksväg 27 är en 

grundförutsättningar som begränsar vilka delar av kommunen som är rimliga 

att utreda kopplat till etablering av verksamheter. Även tillgången till annan 

infrastruktur vägs in i undersökningen så som tillgång till elektricitet, 

dricksvatten, avloppskapacitet och liknande infrastruktur som är relevant för 

ett verksamhetsområde. 

 

Utbyggnadsplan för verksamhetsområden 2022 

Under 2021 till 2022 upprättade Ronneby kommun en utbyggnadsplan för 

verksamhetsområden som antogs av Kommunfullmäktige 2022-10-27 § 206. 

Uppdraget om ett parallellspår till den nya översiktsplanen Ronneby 2045 

utgår från utbyggnadsplanens studie av befintliga och framtida områden för 

verksamheter. I denna undersökning har alltså ett urval gjorts från 

utbyggnadsplanen som utgår från uppdragets grundförutsättningar om 

tidplan, geografisk placering tillgång till infrastruktur med mera. 

 

Behov och typ av verksamheter 

Undersökningen som arbetas fram i samarbete mellan Planenheten, Enheten 

för näringsliv och kommunikation samt Mark- och exploateringsenheten 

utgår från följande identifierade behov och intressen: 

 Större etableringsyta om minst 400.000 m² med koppling till större 

vägar så som europaväg E22 och riksväg 27. 
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 Utrymme för flera etableringar inom en och samma yta som bär sin 

egen bebyggelsestruktur och service. 

 Typen av verksamheter vill gärna samlas i kluster. 

 Behov finns även för mindre etableringsytor i storleksintervallet 

5.000 – 10.000 m². 

Vid utbyggnad av verksamhetsområden finns idag intressenter inom följande 

bruncher: 

 Industri och tillverkning 

 Logistikföretag 

 Energikrävande verksamheter 

 Besöksnäring 

 Kunskapsbaserade företag 

 Fortsatt etablering av handel 

 Solcells- och batteriparker 

 

Redovisning av alternativa parallellspår 

För att göra redovisningen av de potentiella alternativen som identifierats 

läsbara i ett sammanhang, redovisas dessa geografiskt för respektive ort i 

kommunen. Detta syftar samtidigt till att underlätta jämförelser och samband 

mellan olika delområden.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 
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§ 15 Dnr 2022-000660 000 

Namnberedning 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att namnge den offentliga trädgårdsanläggningen 

vid det tidigare kommunhuset i Hoby kommun på fastigheterna Hoby 1:34 

och Hoby 1:35 till den Svenmanska trädgårdsparken. 

 

Ärendebeskrivning 

Samhällsföreningen Bygd i samverkan har under december månad 2023 

inkommit med en anhållan om att namnsättning av den park som kallas 

Svenmanska parken i Bräkne-Hoby. Parken har sedan den invigdes 1952 

kommit att kallas för den Svenmanska parken efter sin donator Gilbert 

Svensman som gjorde projektet möjligt. Av de arkivhandlingar som finns att 

tillgå tyder mycket på att anläggningen aldrig i formell mening blivit 

namngiven. Detta tillsammans med att anläggningen har utökats och 

förstärkts i sin trädgårdkaraktär genom det restaureringsprojekt som tog sin 

början år 2014 och sedan pågick under en tioårsperiod. Utvecklingsgruppen 

för projektet Svenmanska trädgårdsparken genom samhällsföreningen Bygd 

i samverkan föreslår därför det nya namnet Svenmanska trädgårdsparken.  

Bedömning 

Det som kom att bli den Svenmanska parken var tidigare ett grustag som 

igenfylldes under det tidiga 1900-talet i samband med att dåvarande Hoby 

kommun var i behov av att bygga ett nytt kommunhus. Det nya 

kommunhuset stod klart år 1910 medan dess närmaste omgivning 

fortfarande bestod av vägar och grusade ytor för handel. På kommunhusets 

västra sida fanns vid tiden en triangulär och trädkantad grusplan som 

användes för handel och som då kallades för ”torget”. I anslutning till denna 

yta fanns också handelsbod och möjlighet att hämta vatten ur två allmänna 

brunnar. Det är utifrån dessa förutsättningar som ett initiativ togs att skapa 

en mer representativ miljö runt kommunhuset i mitten av 1900-talet.  

Efter ett anläggningsarbete genomförts av en nyklassicistisk prydnadspark 

kunde anläggningen invigas år 1952 av folkhögskolerektorn Tor Wolgast i 

samband med inrättandet av den nya kommunen Hoby kommun. Vid denna 

tid fanns fortfarande vissa ytor kvar av det äldre torget på kommunhusets 

västra sida vilket kan ha bidragit till att begreppet ”Torgparken” har 

förekommit i vissa sammanhang under 1950-talet. Dock har namnet 
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”Svenmanska parken” dominerat i användning under den andra halvan av 

1900-talet för att slutligen helt ersätta andra namn. Projektet att anlägga en 

park vid kommunhuset gjordes möjlig genom en donation av Gilbert 

Svenman som på så sätt gav upphov till namnet Svenmanska parken. 

Förslagsställaren till en ny namnsättning refererar till att Gilbert Svenmans 

sonson Tor entydigt ska ha uppgivit att just detta namn ska ha använts av 

Gilbert Svenman själv.  

Det tidigare kommunhuset används idag som Bräknebygdens kulturhus och 

inhyser exempelvis bibliotek. Byggnaden har på detta sätt bibehållit sin 

offentliga prägel. Byggnaden har även bibehållit sin arkitektoniska karaktär i 

enlighet med det riksintresseområde för kulturmiljövården (K9) som 

omfattar det gamla sockencentrum som Bräkne-Hoby historiskt har utgjort. 

Detta har inneburit en återspegling även för den anslutande 

parkanläggningen och dess upplevda karaktär. 

 

God ortnamnssed 

Ur namnsättningssynpunkt ska ett namn på en plats ha använts över längre 

tid och av en bredare folkgrupp för att på så sätt vara allmänt vedertaget, det 

som kallas för hävdvunnet namn. Det får ur denna synvinkel anses att 

namnet Svenmanska parken har vuxit fram och blivit ett allmänt vedertaget 

begrepp som återkommer i dagligt tal och även i vissa offentliga texter. 

Namnets uppbyggnad är tydligt och enkelt att återge i text och tal samtidigt 

som det kommer av ett historiskt djup som kopplar namnet till platsen. Dock 

har namnet inte använts kontinuerligt över flera generationer vilket 

begränsar dess hävd till företrädesvis andra halvan av 1900talet. 

En god ortsnamnssed regleras enligt 1 kap. 4 § Kulturmiljölagen där en 

huvudregel är att ortnamn inte ändras utan starka skäl. Då namnet 

Svenmanska parken har en förhållandevis kort hävd i jämfört med dess 

geografiska och sociala sammanhang görs tolkningen att det finns skäl att 

tillåta namnet att utvecklas snarare än att ändras helt och hållet. Ortnamn har 

flera funktioner och roller där namn skapar social samhörighet och förmedlar 

känslor. Då det genom samhällsföreningen finns en bredare uppslutning 

bland ortens invånare att förändra och utveckla namnsättningen på platsen 

får det ur social synvinkel anses vara en god ortsnamnssed att låta namnet 

utvecklas i samklang med det fysiska utvecklingsprojektet av 

trädgårdsanläggningen. Vidare speglar utvecklingen av namnet också två 

olika ideologier som möts i den ursprungliga nyklassicistiska parken och det 

mer trädgårdsbetonade utvecklingsprojektet som till ytan får anses vara 

betydenade i förhållande till den ursprungliga parken. Samtidigt innebär 

förslaget till namnsättning att namnet så som historisk källa kan bibehållas 

utan att riskera en direkt förvanskning av namnets innebörd. 
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Namnberedningen ställer sig därför positiv till förslaget att i formell mening 

låta namnge platsen till ”Svenmanska trådgårdsparken”. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 7 

Tjänsteskrivelse, 2023-12-22 

Anhållan om namnsättning, 2023-12-13 

 

Förslag till beslut 

Namnberedningen föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att namnge den offentliga trädgårdsanläggningen vid det 

tidigare kommunhuset i Hoby kommun på fastigheterna Hoby 1:34 och 

Hoby 1:35 till den Svenmanska trädgårdsparken.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen att namnge 

den offentliga trädgårdsanläggningen vid det tidigare kommunhuset i Hoby 

kommun på fastigheterna Hoby 1:34 och Hoby 1:35 till den Svenmanska 

trädgårdsparken. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Peter Robertsson, planarkitekt 
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§ 16 Dnr 2021-000420 214 

Olov 5 - Ansökan om planbesked för flerbostadshus 
med handelslokaler i bottenvåning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- bevilja positivt planbesked för detaljplaneläggning för 

markanvändningarna bostadsändamål och centrum med lämpliga 

komplement på kv. Olov 5 i Ronneby kommun.   

- avgiften för planbeskedet fastställs till 16 184 kronor i enlighet med 

den vid ansökningstillfället år 2021 av kommunfullmäktige 2011-06-

16 § 159, reviderad genom beslut i kommunfullmäktige 2012-03-29 

§ 82 antagna och 2020-12-17 § 313 indexreglerade plan- och 

bygglovstaxan. Faktura kommer att skickas ut separat.  

- planarbetet bekostas genom planavtal med sökanden.  

- samtliga till detaljplanen tillhörande utredningar där sådana krävs ska 

bekostas av sökanden.  

- arbetet bedöms kunna påbörjas under andra halvåret 2024 med ett 

utökat förfarande under förutsättning att planavtal har ingåtts mellan 

parterna. Tiden för planarbetets handläggning bedöms vara upp till 

ett och ett halvt år men tidsåtgången kan påverkas av leveranstid för 

utredningar samt framtida utredningsbehov som inte kunnat förutses 

vid planbesked eller inledande detaljplaneläggning.  

- ge Planenheten i uppdrag att påbörja detaljplanearbetet när planavtal 

till fullo har undertecknats. 

 

Ärendebeskrivning 

Ansökan om planbesked på kv. Olov 5 i Ronneby stad innebär att genom 

detaljplaneläggning pröva möjligheten att riva det tidigare EPA-varuhuset 

och ersätta detta med ett flerbostadshus om cirka ett hundra bostäder i en 

sluten kvartersform. Platsen för ansökan är idag planlagd med en äldre 

ändring av stadsplan från 1971. Planen reglerar markens användning som 

handelsverksamhet i två våningar. Detta innebär att planen inte medger 

nybyggnation av bostäder och att en ny detaljplan därför behöver upprättas 

för ett sådant projekt. Fastighetsägaren har därför valt att inkomma med en 
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ansökan om planbesked för att få frågan prövad om Ronneby kommun 

genom sitt planmonopol kan tänka sig att upprätta en ny detaljplan för 

fastigheten. 

Då den föreslagna bebyggelsen har en omfattande volym i förhållande till 

platsens förutsättningar uppnår inte förslaget flera grundkrav för en 

ändamålsenlig bebyggelse inom områden som brandsäkerhet och 

avfallshantering. Dessutom har förslaget en sådan omfattning och ett uttryck 

att det inverkar negativt på stadsbilden samt riskerar att inverka negativt på 

kulturmiljöer så som Heliga Kors kyrka. Ansökan saknar även väsentliga 

resonemang om volym, förhållandet till befintlig bebyggelse och 

färgsättning. Mot denna bakgrund föreslås därför ett avslag för ansökan om 

planbesked. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-05 § 367 om att återremittera ärendet 

för att kompletteras med ett underlag till beslutsformuleringar gällande ett 

positivt beslut om planbesked. Det begärda underlaget finns som bilaga till 

detta ärende. Utöver beslutsformuleringar finns även underlag för vilka 

utredningar som ett detaljplaneuppdrag skulle förväntas kunna innebära samt 

en beräkning av avgift för planbesked enligt 2021 års Plan- och 

bygglovstaxa då ansökan inkom till Ronneby kommun.  

Bedömning 

Ansökan om planbesked omfattar fastigheten Olov 5 vid Östra Torggatan på 

Ronneby torgs östra sida. Fastigheten ingår därmed i den centrala 

rutnätsstaden som formades i och med 1867 års stadsplan. Ansökan om 

planbesked innebär att genom detaljplaneläggning pröva möjligheten att riva 

det befintliga handelshuset på platsen och ersätta detta med ett 

flerbostadshus med plats för handel och verksamheter i bottenvåningen. 

Bebyggelsens volym uppgår till ungefär ett hundra nya bostäder i form av 

lägenheter. Upplåtelseform för dessa har inte preciserats i samband med 

ansökan om planbesked. 

Vad prövningen av planbesked hanterar 

Prövningen av ett planbesked utgår från Plan- och bygglagens ramar för 

avvägningen mellan allmänna och enskilda intressen. Planbesked är ett 

principbesked om huruvida kommunen avser att påbörja ett detaljplanearbete 

eller inte. Innehållet i ett planbesked ska därför inte förväxlas med till 

exempel detaljplaneläggning eller bygglov. Handlingarna som ligger till 

grund för ett planbesked behöver stå i relation till förutsättningarna på den 

plats som ansökan avser. Detta innebär att detaljeringsgraden för underlaget 

till en ansökan om planbesked kan variera, men hålls ofta på ett mer 

generellt plan än till exempel handlingar för en bygglovsansökan. Det 

grundläggande för ansökan om planbesked är att den behöver vara så pass 

detaljerad att bedömningen av platsens lämplighet för den föreslagna 
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bebyggelsen blir möjlig. Kommunen har alltså att ta ställning till om det 

finns grundläggande förutsättningar för den föreslagna bebyggelsen att 

kunna genomföras. 

Ansökan om planbesked 

Under 2021 inkom sökanden med ett första förslag till ny bebyggelse för 

kvarteret Olov 5. Detta första förslag sändes ut på remiss och flera negativa 

synpunkter inkom på förslaget. I korthet innebar dessa att den nya 

bebyggelsen var för hög i förhållande till platsen, att det saknades tillräckliga 

publika lokaler i bottenvåningen och att bebyggelsens gestaltning inte var 

tillräckligt bearbetad. Sökanden har givits möjlighet att bemöta de inkomna 

synpunkterna vilket resulterade i en andra respektive tredje remiss av 

förslaget. I denna tjänsteskrivelse presenteras det tredje och sista förslaget 

och tillhörande remissvar. 

Ett omarbetat förslag i flera steg  

Sökanden har valt att i flera steg bearbeta sitt förslag utefter de remissvar 

som har kommit in från myndigheter och andra berörda. Detta har inneburit 

en process där andelen handels- och verksamhetslokaler i bottenvåningen har 

ökat samtidigt som form på tak och fasader har ändrats. Förslagets volym har 

i stor utsträckning bibehållits. 

Gemensamma studiebesök 

Som ett led i arbetet med att relatera sökandens projekt till stadslivet och den 

kringliggande bebyggelsen ordnades flera studiebesök. Syftet med dessa var 

att skaffa gemensamma referenser till goda exempel där sökanden sedan på 

egen hand skulle kunna inarbeta de positiva aspekter som identifierats i sitt 

eget projekt. Besök gjordes exempelvis till referensobjekt i centrala 

Kristianstad och Växjö. 

Ronneby kommuns 3D-modell 

För att kunna sätta den föreslagna bebyggelsen i ett sammanhang med den 

övriga staden har Ronneby kommun valt att skapa en 3D-modell över 

stadskärnan. Denna grundmodell kan appliceras på flera olika projekt och 

kv. Olov 5 blir därmed först ut att testas i denna miljö då Planenheten sett ett 

behov av att kunna föra en dialog kring en gemensam bild av stadens 

bebyggelse. Utdrag från modellen har därför skapats som underlag till denna 

tjänsteskrivelse. 

 

Varuhusen och stadsomvandlingen 

Under 1960-talets stadsomvandling valde Enhetspris aktiebolaget EPA, att 

etablera sig i Ronneby stad i kvarteret Lars på Västra Torggatan. Det då nya 

EPA-varuhuset stod klart 1961 och blev i och med detta en del i en större 
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stadsomvandling.  Kooperativa förbundet KF, sedermera Domus och Coop, 

valde därmed att 1963 uppgradera sitt tidigare handelshus i kvarteret Ängeln, 

det vill säga dagens stadsbibliotek. Kapplöpningen var igång och EPA 

projekterade för ett nytt handelshus mitt över Ronneby torg på Östra 

Torggatan i kvarteret Olov. Detta handelshus stod klart 1970 då även KF:s 

nya handelshus i kvarteret Viktor färdigställdes samma år. På detta sätt 

uppstod alltså två EPA-varuhus på var sin sida om Ronneby torg och två 

varuhus för KF:s räkning, det vill säga Domus längs Kungsgatan.  

 

Dokumentation av vissa kulturhistoriska värden hos befintlig bebyggelse 

Handelshuset på kvarteret Olov 5 speglar utifrån ovanstående ett väldigt 

speciellt skeende i den svenska stadsutvecklingen men också skeendet på en 

lokal nivå. För att utreda den befintliga byggnadens kulturhistoriska värde 

har Blekinge museum varit remissinstans i arbetet med detta planbesked. 

Även en fördjupad dialog har skett kring vilka värden och 

utredningsunderlag som kan vara aktuella inför eller inom ramen för ett 

detaljplanearbete. Beträffande det befintliga handelshusets kulturhistoriska 

värde konstaterar Blekinge museum att det är lämpligt att upprätta en 

bebyggelsehistorisk dokumentation som underlag för ett framtida 

detaljplanearbete. 

Mot bakgrund av dialogen med Blekinge museum gör Ronneby kommun 

bedömningen att det är lämpligt att utföra en bebyggelsehistorisk 

dokumentation av kv. Olov 5 i samband med detaljplanearbetet före det att 

byggnaden rivs. Bebyggelsen bedöms dock inte ha så höga kulturhistoriska 

värden att det skulle förhindra en rivning av densamma. 

 

Den nya bebyggelsens förhållande till kulturmiljön och stadsbilden 

Ansökan om planbesked innebär ur flera aspekter en förändrad stadsbild där 

den nya bebyggelsen får ett mycket framträdande intryck. Efter omarbetning 

av förslaget har den föreslagna bebyggelsens höjdsättning relaterats till det 

så kallade bankhuset inom kvarteret Per 6 på motstående sida av 

Kungsgatan. Detta har både inneburit att våningsantalet har sänkts något 

jämfört med det ursprungliga förslaget, men också att den översta våningen 

har fått en indragen fasad i vissa delar samt andra varierade fasadmaterial 

och form på taklandskapet.  

I viss mån kan den föreslagna bebyggelsen på kv. Olov 5 även relateras till 

volymerna och proportionerna av det första EPA-varuhuset inom kvarteret 

Lars 7. Likt med förslaget för kvarteret Olov 5 har även denna 

bostadsbebyggelse en sluten kvartersform med handel i bottenvåningen. 

Dock är bebyggelsen inom kvarteret Lars något lägre samtidigt som 
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kvarteret bibehåller en öppen innergård utan inre flyglar. Detta sammantaget 

innebär att exploateringsgraden jämförelsevis är lägre i kvarteret Lars än 

fallet för förslaget för Olov 5. Kvarteret Lars uppvisar också ett annat 

arkitektoniskt angreppssätt där förhållandevis få fasadmaterial varieras i 

förhållande till bebyggelsens sammansatta volymer. 

I detta sammanhang är det även värt att nämna Lars 1 vid Västra Torggatan 

som färdigställdes 1963. Detta flerbostadshus är något lägre än Lars 7 där 

två olika bebyggelsevolymer möts. Detta arkitektoniska angreppssätt att 

skapa en avtrappning i bebyggelsens höjd och volym har i vissa delar 

använts i det omarbetade förslaget på kv. Olov 5. Dock har den föreslagna 

bebyggelsens inre flygel inte bearbetats i samma utsträckning som 

gatufasadernas volymer. Hanteringen av bebyggelsens volymer skulle 

behöva bearbetas ytterligare och i ett vidare fysiskt sammanhang i 

stadsbilden. Ansökan skulle utifrån denna aspekt behöva kompletteras med 

ett gestaltningsprogram i syfte att komma fram till ett för platsen lämpligt 

arkitektoniskt angreppssätt.  

I det omarbetade förslaget plockar balkonger längs Prinsgatan upp 

arkitektoniska element från staden längs Kungsgatan. Detta innebär att 

fasaden tillförs nischer som möjliggör en siktlinje längs Prinsgatan mot 

Ronnebyån. Vidare bibehålls platsen för fastighetens infart från Prinsgatan 

på samma plats som idag. Detta gaturum skiljer sig något gentemot de övriga 

och förslaget till ny fasad har därför anpassats för att ge ett varierat intryck i 

likhet med proportionerna på de fasader som finns på tvärgatorna Prinsgatan, 

Nygatan och Tingsgatan. 

Färgsättning 

Frågan om färgsättning är i vanliga fall inte en framträdande fråga vid 

prövningen av planbesked, men då ansökan om planbesked innebär en stor 

och framträdande bebyggelsevolym kommer dess färgsättning i märkbar 

omfattning att påverka upplevelsen av den nya bebyggelsen. Ansökan har 

utgått från en varmare färgsättning där inspiration har hämtats från andra 

kvarter i stadskärnan. Till den redovisade färgsättningen saknas en 

redogörelse för vilken inspiration som hämtats och hur den förankrar sig i 

stadsbildenen. Vidare saknas också en redogörelse för hur färgsättningen 

relaterar till stadsbilden som helhet samt vilken konsekvens som 

färgsättningen får vid ett genomförande med hänsyn till bebyggelsens 

uttryck och omfattning. För att kunna bedöma färgsättningen som helhet 

behövs alltså ett bakomliggande resonemang i förhållande till den 

kringliggande bebyggelsemiljön. En studie eller analys av bebyggelsens 

färgsättning kan med fördel göras tillsammans med en studie av 

volymalternativ. Detta ger ett tydligare underlag vid ställningstaganden inom 

både planläggning, bygglov och för fastighetsägarens egen del. 

Landmärken, siktlinjer och definierad högsta höjd 
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I fråga om stadsbild har Ronneby stad flera landmärken som är framträdande 

längs ett flertal siktlinjer i staden. Bland dessa är Heliga Kors kyrka ett av de 

mest framträdande och även mest kontinuerliga genom stadens historia. 

Kyrkan är även byggnadsminne enligt kulturmiljölagen vilket innebär att 

frågor om planläggning behöver relateras till detta angränsande 

lagstiftningsområde, så att en direkt eller indirekt negativ inverkan på ett 

byggnadsminne inte uppstår.  

Relationen mellan den föreslagna nya bebyggelsen och stadens siluett samt 

siktlinjer har behandlats på ett flertal sätt i samband med remisserna av 

ansökan. Sökanden har även arbetat fram en sektionsritning fr att illustrera 

den nya bebyggelsens höjd i förhållande till kvarteret Per och Heliga Kors 

kyrka. Dock är det inte möjligt att enbart genom en sektionsritning bedöma 

förslagets inverkan på siktlinjer och helhetsverkan i stadsbilden. Denna 

faktor har därför visualiserats i Ronneby kommuns 3D-modell över 

innerstaden.  

Den föreslagna bebyggelsen har en så pass omfattande volym att den riskerar 

en både direkt och indirekt negativ påverkan på stadsbilden och dess 

siktlinjer. Det vore därför lämpligt att studera denna fråga inom ramen för ett 

arkitektoniskt program för byggnaden i kombination med ett planprogram 

till detaljplan i syfte att definiera hur hög en ny bebyggelse skulle kunna vara 

på platsen utan att innebära en negativ inverkan på stads- och kulturmiljön. 

Ett sådant underlag saknas i samband med denna ansökan om planbesked. 

 

Gällande översiktsplan Ronneby 2035 

Den gällande översiktsplanen Ronneby 2035 har kartlagt platsen för ansökan 

som befintlig tätort för Ronneby. Inom tätortsområdet har översiktsplanen 

också pekat ut stadskärnan som en plats för centrumutveckling. 

Översiktsplanen beskriver förhållningssättet till den befintliga bebyggelsen i 

stadskärnan enligt följande: 

”Stadskärnan är med torget en viktig mötesplats i staden. Bebyggelsen i stadskärnan 

är en blandning av bostäder och handelslokaler. Detta är utgångspunkten även för 

fortsatt utveckling i staden. Bottenvåningarna i stadskärnan bör även i 

fortsättningen i första hand utgöras av lokaler för handel och verksamheter för att 

skapa liv och rörelse.” 

Förslaget till ny bebyggelse utgår från en högre bostadsbebyggelse i form av 

flerbostadshus med handels- och verksamhetslokaler i bottenvåningen. Flera 

nya entréer orienteras mot både Kungsgatan och mot Ronneby torg vilket 

samtidigt som butikslokalernas storlek har anpassats till det 

marknadsmässiga läget i staden. Förslaget bedöms ur denna synvinkel 

underbygga en större rörelse i stadslivet i enlighet med översiktsplanens 

intention. 
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Översiktsplanen ger också en generell vägledning till hur den befintliga 

bebyggelsemiljön i den centrala tätorten är tänkt att behandlas:  

”Övrig utveckling bör ske genom förädling och förtätning av befintligt 

stadslandskap.” 

Då förslaget innebär en väsentlig förtätning och ökning av antalet boende i 

kvarteret Olov bedöms förslaget till viss del följa den gällande 

översiktsplanen även om bebyggelsens totala volym bedöm som för 

omfattande i förhållande till den aktuella platsens förutsättningar. 

 

Gällande äldre stadsplan 

För kvarteret Olov gäller idag en äldre ändring av stadsplan nr. 61 som fick 

laga kraft 1971-07-05. Den gällande stadsplanen föreskriver markens 

användning som handelsändamål i två våningar samt varierande 

byggnadshöjd från +15,0 till +18,0 meter över stadens nollplan för olika 

delar av fastigheten. Sammantaget innebär dessa regleringar att 

nybyggnation av bostäder inte ryms inom stadsplanens bestämmelser. Den 

privata fastighetsägaren har därför valt att inkomma med en ansökan om 

planbesked för att få frågan prövad om Ronneby kommun genom sitt 

planmonopol kan tänka sig att upprätta en ny detaljplan för fastigheten. Till 

en liten del berörs också detaljplan nr. 96 som fick laga kraft 1996 som berör 

en överbyggnad som i och med detta projekt avses att rivas. 

Grundläggningsförhållanden  

Enligt den generella kartläggning som gjorts av Sveriges Geologiska 

Undersökning (SGU) består grundlagren i kvarteret i huvudsak av lera och 

silt med lokalt inslag av berg i norr. En geoteknisk utredning finns utförd 

sedan 1970-10-05 i samband med att EPA-varuhuset uppfördes. Då en 

geoteknisk utredning sedan tidigare finns på plats och att grundläggningen 

för det befintliga varuhuset bibehålls, bedöms det finnas förutsättningar för 

att hantera grundläggningsförhållandena på ett tillfredsställande sätt. Då den 

nya bebyggelsen genom sin höjd och volym innebär ett ökat marktryck och 

belastning på de byggnadsdelar som avses att sparas, kan kompletterade 

geotekniska och byggnadstekniska utredningar krävas för att säkerställa 

markens bärighet vid en ökad bebyggelsevolym. 

Potentiellt förorenad mark 

Ronneby kommun känner sedan tidigare till att en äldre bensinstation av 

märket Nafta och senare Gulf fanns på kv. Olov 5 utmed Kungsgatan. 

Bensinstationen var aktiv från 1920-talet och fram till tiden runt då EPA-

varuhuset byggdes i början av 1970-talet. Huruvida den norra delen av Olov 

5 invid Kungsgatan sanerades i samband med rivning och nybyggnation av 

varuhuset är tyvärr oklart. Med hänsyn till den djupa grundläggningen för 
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skyddsrum med mera på fastigheten är det sannolikt att stora delar av den 

mark som kan ha förorenats av bensinstationen redan i början av 1970-talet 

har grävts bort.  

Då projektet förutsätter att samma grundläggning bibehålls bedöms 

föroreningsfrågan inte innebära ett hinder för att bevilja planbesked, även 

om föroreningsfrågan och eventuella kompletterande provtagningar och 

saneringsarbeten skulle behöva utredas. För att avgränsa denna fråga kan det 

vara lämpligt att i ett tidigt skede utföra en så kallad MIFO Fas 1-

undersökning (Metod för inventering av förorenade områden) i syfte att 

avgränsa problembilden för föroreningshistoriken på platsen. Där efter kan 

ett nytt ställningstagande göras om en MIFO Fas 2-undersökning ska ta vid 

eller inte. 

Arkeologi 

Platsen för ansökan om planbesked ingår i den fasta fornlämningen RAÄ 

Ronneby 214:1 som utgör äldre stadslager från den medeltida stadens 

utsträckning. Då projektet förutsätter att det befintliga skyddsrummet och 

källarplanen bibehålls planeras inte några ytterligare grävningsarbeten inom 

fornlämningsområdet som följd av planarbetet. Arkeologiska undersökningar 

har tidigare gjorts redan 1978 i närområdet längs bland annat Kungsgatan. 

Då projektet inte förutsätter några nya grävarbeten inom 

fornlämningsområdet görs bedömningen i ett inledande skede att någon 

ytterligare arkeologisk utredning inte behövs till följd av projektet. Skulle 

detaljplanens innehåll och utsträckning ändras under processens gång 

behöver i så fall behovet av kompletterande arkeologiska undersökningar ses 

över. 

Vatten- och avloppsförsörjning 

Kvarterets centrala placering innebär att det omfattas av verksamhetsområde 

för så väl spillvatten som dricksvatten och dagvatten för både enskild 

fastighet och gatumark. I fråga om hanteringen av dagvatten så innebär den 

föreslagna nya bebyggelsen en liknande hårdgörandegrad som befintlig 

bebyggelse på fastigheten. Detta innebär förvisso att ansökan ur detta 

perspektiv inte förvärrar hanteringen av dagvatten, men då ledningsnätet är 

hår belastat måste dagvattnet först fördröjas inom fastigheten innan det 

släpps ut på ledningsnätet. Ansökan om planbesked har inte avsatt särskilda 

ytor för hantering av dagvatten vilket behöver utredas tidigt i 

utformningsprocessen då kvarteret har begränsade ytor för att hantera en 

sådan fördröjning. 

Vidare finns också förutsättningar för att förse den nya bebyggelsen med så 

väl avlopp som dricksvatten även om detaljerna kring exempelvis 

distributionstryck och kompletterande åtgärder i ledningsnätet behöver 

utredas. 
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Hantering av dagvatten 

I en tät stadsbebyggelse med många hårdgjorda ytor behöver dagvatten ofta 

kunna tas omhand på flera olika sätt. Med hänsyn till platsens förutsättningar 

bedömer Ronneby kommun att projektet kräver en dagvattenutredning som 

på en mer detaljerad nivå studerar vilka alternativa lösningar inom 

fastigheten Olov 5 som kan komma att krävas för att inte förvärra 

belastningen på det kommunala dagvattennätet. Det kommunala bolaget 

Ronneby Miljö & Teknik AB har i sitt remissvar ändå bedömt att det bör 

vara möjligt att förse den nya bebyggelsen med en anslutning, även om 

fördröjningsåtgärder inom den privata fastigheten sannolikt kommer att 

behövas. Frågan om platsens lämplighet för den föreslagna bebyggelsen 

förskjuts på så sätt från om platsen är lämpligt till en mer tekniskt orienterad 

fråga om hur lösningarna ska se ut. Detta innebär att platsen har 

förutsättningar att hantera frågan om hantering av dagvatten och att ett 

planbesked i så fall skulle kunna beviljas.  

Tekniska anläggningar 

Det finns idag en abonnentstation för högspänning på byggnadens tak som 

ansluter densamma till elnätet. I samband med en rivning behöver denna 

anslutning av naturliga skäl omarbetas på en annan plats. Av utrymmesskäl 

är det inte lämpligt att förlägga anslutningen vid sidan av det nya 

flerbostadshuset och inte heller högst upp i den nya byggnaden. En 

anslutning sker därför lämpligare i den nya bebyggelsens gatu- eller 

källarplan. I detta sammanhang har Ronneby Miljö & Teknik AB påtalat att 

om fastighetsägaren vill göra om sin anslutning till lågspänningsnätet behövs 

i så fall ett område för teknisk anläggning i kvarteret i anslutning till den nya 

bebyggelsen. 

Avfallshantering 

Projektet att omvandla bebyggelsen i kvarteret Olov 5 kommer att innebära 

två olika källor till avfall. Den första källan till avfall är de butikslokaler i 

bottenvåningen som föreslås i projektet. Denna typ av avfall kommer i och 

med förslaget att minska jämfört med dagens planlagda situation då allt 

avfall härrör från handelsverksamheter. Förslaget innebär samtidigt att det 

tillkommer hushållsavfall jämfört med dagens situation. För att hantera 

avfallet inom fastigheten föreslås platser för detta i den nya byggnadens 

bottenvåning. I detta sammanhang har sökanden föreslagit och 

dimensionerat infarten till byggnaden, som sker från Prinsgatan, så att inte 

bara personbilar utan även en sopbil ska kunna angöra bottenplanet för att nå 

fastighetens sopkärl inomhus. I detta sammanhang motsätter sig Ronneby 

Miljö & Teknik AB avfallshantering från Östra Torggatan och anser att all 

avfallshantering i så fall ska ske via infarten från Prinsgatan. I detta 

sammanhang uppvisar ansökan inte en tillräcklig lösning för hanteringen av 

avfall då miljörum föreslås som endast får entré mot Östra Torggatan. 
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Uppvärmning 

Kvarterets centrala placering ger en grundförutsättning för att kunna ansluta 

den nya bebyggelsen till fjärrvärmenätet. Dimensionering och möjlig punkt 

för anslutning behöver utredas mer detaljerat om en anslutning till fjärrvärme 

är önskvärd. Möjligheten att komplettera uppvärmningen av den nya 

bebyggelsen med andra uppvärmningssätt så som solfångare eller liknande 

lösningar kan också behöva undersökas så att utformningen av sådana 

lösningar inte förvanskar intrycket av bebyggelsen eller annars inverkar 

negativt på stadsbilden. 

Trafiksituation, parkering och angöring 

Genom sin centrala placering i innerstaden har projektet kring kvarteret Olov 

5 en för Ronneby förhållandevis intensiv trafiksituation att förhålla sig till. 

Vid omvandlingen av fastigheten utnyttjas samma placering av det befintliga 

varuhusets tillfart utmed Prinsgatan. Varuhuset har idag ett parkeringsdäck 

på byggnadens översta plan och denna parkering försvinner i och med en 

rivning av byggnaden. Istället ordnas parkeringsgarage för de boende i 

byggnadens bottenplan. På detta sätt omflyttas möjligheten att parkera och 

anpassas från parkering kopplat till handel till boendeparkering. Möjligheten 

till parkering blir därigenom både anpassad till markens användning och 

bibehålls i stor utsträckning gällande antal parkeringsplatser.  

Omfattningen av trafikfrågan är sannolikt inte så stor att en separat 

trafikutredning skulle krävas men särskild noggrannhet vid planeringen 

kommer att krävas då infarten ska dimensioneras på ett ändamålsenligt sätt 

för både personbilar, avfallshantering och räddningstjänstens framkomlighet. 

Brandsäkerhet och utrymning 

En bostadsbebyggelse med hög exploateringsgrad i en tät stadsbebyggelse 

ställer av naturliga skäl också krav på en väl genomtänkt brandsäkerhet. 

Detta innebär att utrymning behöver kunna ske enligt Räddningstjänstens 

kravställning. Utrymning ska kunna ske till två av varandra oberoende 

utrymningsvägar och lägenheterna bör därför utformas så att utrymning kan 

ske till trapphus som inte är beroende av varandra. Där detta kanske inte är 

möjligt så som för innegårdens flygel med lägenheter, kan ett alternativ vara 

att istället utrymma med Räddningstjänstens höjdfordon. Detta förutsätter att 

en räddningsväg anordnas till innergården med tillhörande 

uppställningsplatser. En sådan tillfart till innegården har inte redovisats på 

ett tillfredsställande sätt i handlingarna vilket innebär att utrymning via 

höjdfordon från innegården inte är möjlig med föreslagen 

bebyggelseutformning. 

Ur denna synvinkel är det av stor vikt att redan i en ansökan om planbesked 

utröna om brandsäkerheten kan tillgodoses på ett tillfredsställande sätt i 

förhållande till markens lämplighet för den föreslagna bebyggelsen. Detta 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

57(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

inte minst då marginalerna i fråga om fysiskt utrymme för olika lösningar är 

små och konsekvenser vid en brand kan bli mycket omfattande.  

Trafikbuller och ljudmiljö 

Vid detaljplaneläggning av nya bostäder ska en kommun se till att 

förordningen (2015:216) om trafikbuller vid bostadsbyggnader uppfylls. 

Detta betyder att i en stadsmiljö så som för kvarteret Olov behöver både 

trafikbullersituationen kartläggas och vilka skyddsåtgärder som kan behövas 

i samband med planläggningen. Det finns flera faktorer som påverkar hur 

mycket trafikbuller som skapas och flera sätt att hantera bullret på i en 

stadsmiljö. En grundläggande förutsättning är dock möjligheten att kunna 

skapa en skyddad sida av bostadsbebyggelsen som uppfyller förordningens 

uppsatta bullervärden. Förslaget enligt ansökan uppfyller denna 

grundförutsättning genom valet av en sluten kvartersform där bebyggelsen 

självt agerar som skärm för innergården. Denna grundförutsättning för att 

kunna uppnå en godtagbar ljudmiljö bedöms vara uppfylld för möjligheten 

att bevilja planbesked. Bedömningen görs att det till detaljplanearbetet 

kommer att krävas en trafikbullerutredning som mer detaljerat studerar 

bullernivåer, ljudets spridning och som ger förslag på skyddsåtgärder samt 

lämpliga skyddsbestämmelser i detaljplan. 

Höjdbegränsningar 

Utöver bebyggelsens höjd i förhållande till den kringliggande stadsbilden har 

förslaget att relatera till det MSA-område (Minimim Safe Altitude) som 

omger Blekinge Flygflottilj. Detta innebär begränsningar av bebyggelsens 

höjd inom och utanför de tätorter som omfattas av MSA-området. Inom en 

tätort begränsas bebyggelsens höjd generellt till 45 meter för att uppnå den 

hinderfrihet som MSA-området avser. Skulle en högre bebyggelse föreslås 

behöver först en flyghinderanalys genomföras. Då ansökan om planbesked 

avser en bebyggelse på ungefär 20 meters byggnadshöjd och en totalhöjd om 

ungefär 23 meter, bedöms förslaget till ny bebyggelse med marginal inte 

riskera att inverka negativt på det intresse som MSA-området har att bevaka. 

Strandskydd 

Strandskyddets bestämmelser gäller inte idag inom kvarteret Olov då detta 

kvarter omfattas av en äldre stadsplan där strandskyddsområde inte har 

inträtt. När en ny detaljplan upprättas för kvarteret ska kommunen pröva 

frågan om strandskydd på nytt. Detta görs inom det generella 

strandskyddsområdet på 100 meter från Ronnebyån som annars inträder. Då 

kvarteret Olov till fullo är utbyggt och har varit ianspråktaget i nuvarabde 

form och utsträckning sedan 1864 års stadsplan, samt innan dess varit 

ianspråktagen för bebyggelse sedan medeltiden, bedöms det finnas 

förutsättningar för att strandskyddet fortsatt ska kunna vara upphävt inom 

kvarteret även i en ny detaljplan. Ett fullt utbyggt stadskvarter bedöms på 
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detta sätt inte inverka negativt på strandskyddets syften för det rörliga 

friluftslivet samt djur- och växtlivet. 

Remissförfarande 

Ansökan om planbesked har varit utsänd på tre separata remissförfaranden 

där förslaget har bearbetats mellan respektive remiss. En första remiss 

skedde 2021-07-21 till och med 2021-08-20 och en andra remiss 2022-11-17 

till och med 2022-12-09. Den tredje och avslutande remissen skedde 2023-

09-04 till och med 2023-09-22. Efter respektive remiss har sökanden givits 

möjlighet att ta del av de inkomna remissvaren och bemöta dessa samt 

bearbeta sitt förslag till ansökan. Efter den tredje remissen beslutade 

sökanden att låta pröva sin ansökan i befintligt skick. Sökanden gavs efter 

den tredje remissen möjlighet att bemöta de inkomna synpunkterna från 

2023-09-25 till och med 2023-10-06. Sökanden har i och med detta inte 

inkommit med något ytterligare svar eller bemötande över inkomna 

synpunkter. 

Under den tredje remissperioden inkom följande yttranden över den 

omarbetade ansökan om planbesked: 

Länsstyrelsen i Blekinge län 

Länsstyrelsen yttrar sig här i egenskap av samrådspart och rådgivare till 

kommunen samt myndighet som har att bevaka riksintressen och vissa 

allmänna intressen som bör beaktas vid handläggningen av bland annat 

planbesked. 

Riksintressen 

Området omfattas av riksintresse för totalförsvaret enligt 3 kap. 9 § MB och 

berör MSA-område, stoppområde höga objekt samt influensområde för 

väderradar. 

Kulturmiljö 

Länsstyrelsen har i två tidigare yttranden, dnr 404-3744-2021 och 404- 

5615-2022, framfört synpunkten att den föreslagna byggnaden förefaller 

olämplig på platsen och riskerar att skada de kulturhistoriska värdena i 

Ronnebys stadskärna. Denna synpunkt kvarstår eftersom det nu presenterade 

förslaget inte mer än marginellt har ändrats jämfört med tidigare.  

Det är mycket positivt att kommunen uppmärksammar frågan om hur de 

kulturhistoriska värdena påverkas på platsen. Vi vill dock påtala att 

länsstyrelsens roll i det aktuella ärendet endast är att vara rådgivande. 

Bedömningen av hur olika intressen ska vägas mot varandra är något som 

åligger kommunen. Om inte tillräcklig kompetens finns inom kommunen för 

att göra denna bedömning så bör ni eller den sökande låta en utomstående 

antikvariskt sakkunnig ta fram ett underlag i form av en antikvarisk 
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konsekvensanalys. En sådan analys utgör ett bra stöd för kommunen att fatta 

beslut. 

Förorenad mark 

Enligt uppgifter i EBH-stödet har det identifierade misstänkt förorenade 

området på fastigheten Olov 5 åtgärdats delvis av SPIMFAB. På platsen har 

det tidigare funnits en bensinmack och länsstyrelsen saknar närmare 

uppgifter om åtgärdens omfattning och om föroreningar har kvarlämnats. 

Objektet finns inte omnämnt i SPIMFAB´s egen databas.  

Oklarheterna kring hur objektet har hanterats bedöms inte utgöra hinder mot 

att lämna ett positivt planbesked. Eftersom den föreslagna exploateringen 

innebär en känsligare markanvändning måste föroreningarna utredas och 

eventuellt åtgärdas innan den nya markanvändningen kommer till stånd. 

Miljö- och byggnadsförvaltningen 

Vi har nu tagit del inkommande remissförfrågan gällande planbesked på 

fastigheten Olov 5. Miljö- och byggnadsförvaltningen har inget att erinra i 

nuvarande skede. 

 

Miljö- och hälsoskyddsenheten 

Miljö- och hälsoskyddsenheten ser inga hinder mot att planarbete inleds för 

Olov 5. Som tidigare påpekats bör trafikbullerfrågan beaktas i ett framtida 

planarbete. 

Mark- och exploateringsenheten 

Det kan konstateras att förslaget innebär en stor förändring vad gäller 

byggnadshöjd och påverkan från det vad gäller stadsbild, skuggning etc. Det 

är positivt med butikslokaler mot Kungsgatan då denna fasad idag är sluten. 

I förslaget finns en yta tänkt för uteservering mot torget, där önskas fortsatt 

möjlighet till gångpassage längs med byggnaden. Gällande trafik- och 

logistikfrågor är det önskvärt att flyttlass och andra större transporter till 

bostäder och lokaler kan ske på ett sätt som inte gör att gator utanför 

fastigheten behöver nyttjas och påverka trafiken. Eftersom det är svårt att se 

förslagshandling över hela fastigheten kan det inte utläsas tydligt var 

miljöhus och därmed renhållningshantering ska ske. Dessa funktioner hör 

också ihop med transporter till och från fastigheten. 

Ronneby Miljö & Teknik AB 

Underlag för befintliga ledningar begärs in via ledningskollen. 

Va 

Fastigheten Olov 5 ingår i verksamhetsområde för samtliga vattentjänster 

och är ansluten till spillvatten, dricksvatten och dagvatten. Föreslagen 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

60(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

byggnation enligt ansökan bör kunna försörjas utan större påverkan av 

befintlig infrastruktur.  

Ledningsnätet för dagvatten är hårt belastat och därför ska en del av 

dagvattnet fördröjas lokalt inne på fastigheten innan det släpps ut på 

Miljötekniks ledningsnät. 

Fjärrvärme 

Befintlig byggnad på fastigheten Olov 5 är ansluten till fjärrvärme. 

Föreslagen byggnation enligt ansökan kommer också att ges möjlighet till 

anslutning av fjärrvärme. Fjärrvärme bör företrädesvis vara det naturliga 

uppvärmningsalternativet för den nya bebyggelsen. 

Fiber 

Miljöteknik har inget att erinra gällande fiber. 

Elnät 

I befintlig byggnad sitter en abonnentstation kopplad mot högspänningsnätet 

för leverans av el till fastigheten. Fastighetsägaren behöver i ett tidigt skede 

se över kommande effektbehov för föreslagen bebyggelse och i samråd med 

Miljöteknik planera för när och hur leverans av el ska ske.  

Om fastighetsägaren väljer att göra om sin anslutning mot lågspänningsnätet 

behöver Miljöteknik ett E-område för att placera en ny nätstation intill 

byggnaden. 

Renhållningen 

Enligt framtagna förslagshandlingar är entre till Miljörummet placerat ut mot 

torget. Hämtning av avfall behöver ske från Prinsgatan, detta görs i samråd 

med Miljöteknik.  

Avfallshanteringen ska ske i enlighet med Föreskrifter om avfallshantering 

för Ronneby kommun samt Avfall Sveriges Handbok för avfallsutrymmen, 

som visar riktlinjer för utformning av avfallsutrymmen vid ny- och 

ombyggnation. Bifogas som bilagor. 

Räddningstjänsten Östra Blekinge 

Från räddningstjänstens sida finns ingenting att erinra angående detaljplanen 

under förutsättning att följande beaktas:  

En förutsättning för byggnaden är att utrymning kan ske till två av varandra 

oberoende utrymningsvägar. Lägenheter på innegården bör anordnas så att 

utrymning endera kan ske till oberoende trapphus eller att utrymning kan ske 

till räddningstjänstens höjdfordon (kräver uppställningsplats och 

räddningsväg in på gården). Se nedan (utdrag från Boverkets hemsida). 

 Utrymning med hjälp av räddningstjänsten 
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En typ av utformning är då byggnaden har ett trapphus och det i varje våningsplan 

finns en gemensam loftgång som leder till olika bostäder. Varje bostad ska i en 

sådan byggnad också kunna utrymmas med hjälp av räddningstjänsten via fönster 

eller balkong från motsatt sida av byggnaden. Det avstånd utrymmande måste 

förflytta sig på loftgången innan dessa når trapphuset bör maximalt vara 15 meter. I 

figuren nedan åskådliggörs en sådan utformning. 

 

 

Boverkets byggregler (2011:6) – föreskrifter och allmänna råd - avsnitt 

5:332 

Utrymning utan hjälp av räddningstjänsten 

En annan typ av utformning är då byggnaden har fler än ett trapphus och 

loftgången utgör en gemensam del av två i övrigt skilda utrymningsvägar i 

enlighet med BBR 5:321. I ett sådant fall behöver inte de bostäder som 

ansluter till loftgången kunna utrymmas med hjälp av räddningstjänsten, utan 

de olika trapphusen är att betrakta som två av varandra oberoende 

utrymningsvägar. 

Där utrymningsmöjlighet finns i två riktningar bör det längsta avståndet 

utrymmande måste förflytta sig på loftgången innan dessa når ett trapphus 

vara 30 meter. Det längsta avståndet i loftgången mellan två trapphus där 

utrymning kan ske i två riktningar kan därmed uppgå till 60 meter. Även i de 

fall där det finns två eller flera trapphus gäller dock fortfarande 15 meter om 

utrymningsmöjlighet enbart finns i en riktning för vissa delar av loftgången. 

I figuren nedan åskådliggörs en sådan utformning. 
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För övriga lägenheter med fönster ut mot gatorna/torget kan 

räddningstjänsten ställa upp höjdfordon på gatorna och då lösa utrymning. 

Av planritning framgår att träd ska planteras på torget. Dessa får inte utgöra 

ett hinder vid en eventuell evakuering.  

Blekinge museum 

Blekinge museum har granskat tillsända, reviderade handlingar gällande 

remiss för ansökan om planbesked och har följande att erinra:  

I likhet med Blekinge museums yttrande 2021-08-10 kvarstår 

rekommendationen att bebyggelsens höjd sänks avsevärt, eftersom det tänkta 

förslaget i allt för hög grad kommer att utgöra dominerande landmärke inom 

den medeltida stadskärnan. Vidare kvarstår rekommendationen att ett beslut i 

frågan föregås av en kulturhistorisk utredning – risken bedöms som 

överhängande att byggnationen i efterhand kommer att upplevas som ett 

misstag.  

Till detta ska läggas följande: den tänkta bebyggelsens paradfasader placeras 

mot norr, det vill säga mot en förhållandevis smal gatumiljö som begränsar 

visualiseringen av bebyggelsen. Det normala i liknande fall är att låta 

bebyggelsens huvudfasader utgöra fondvägg mot stadens centrumbildning. 

Som det nu förefaller kommer centrumbildningen – torget – i stället att 

flankeras av ett batteri av balkonger. Med erfarenhet av bl.a. 

miljonprojektets snarlika mångfald av balkongfasader ligger det nära till 

hands att föreställa sig den kommande utvecklingen, där badlakan, tvättlinor, 

flaggor av olika slag, parabolantenner, kartonger, varierande förekomst av 

blomlådor etc. kommer att pryda balkongerna. Detta är en bild som troligtvis 

få personer i Ronneby uppskattar, eller vill mötas av i den centrala staden. 

Dessutom bör det betraktas som en mycket udda företeelse att låta en stads 

torg och dess besökare utgöra skådeobjekt för balkongers brukare.  
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Blekinge museum ställer sig generellt sett inte negativ till att kvarteret 

bebyggs eller omformas, men nuvarande förslag tar ingen hänsyn till 

kulturmiljön. Så rekommendationen till Ronneby kommun är att avskriva 

detta. Det krävs ett fundamentalt omtag, alternativt att befintliga 

byggnadsplaner förläggs utanför den medeltida stadskärnan. 

Sammanfattande bedömning 

Ansökan om planbesked följer Ronneby kommuns bebyggelsestrategi i 

gällande översiktsplan Ronneby 2035 i fråga om förtätning av befintlig 

bebyggelse och bostadsförsörjningsprogram i fråga om tillskapande av nya 

flerbostadshus. Bedömningen av ansökans innehåll kan delas upp i dels 

frågan om att tillskapa en stadsomvandling och förtätning, men också 

bedömningen om hur en sådan i så fall ska utformas för att vara både 

genomförbar och samtidigt inte innebära en negativ omgivningspåverkan. 

Vid prövningen av planbesked behöver grundfrågor om förslagets innebörd 

finnas redovisade och en rimlig möjlighet att bebyggelsens grundläggande 

behov kan bli tillgodosedda. Detta kan behöva göras i olika detaljeringsgrad 

beroende på projekt som inte bara är beroende av vilken bebyggelse som 

föreslås, utan också hus pass känslig eller komplex plats som ansökan avser. 

I detta fall kan det konstateras att det grundläggande innehållet av bostäder 

med lokaler för handel och verksamheter i bottenvåningen kan anses 

lämpligt i kvarteret. Däremot kvarstår det frågetecken kopplade till 

tillfartstrafik, hälsa- och säkerhet däribland brandskydd samt kulturmiljö 

som relaterar till den föreslagna bebyggelsens planform samt totala volym 

och höjd. 

Vid en sammanvägning av remissinstansernas svar tillsammans med 

Ronneby kommuns eget underlag bedöms därför bebyggelsen som för hög 

och omfattande i förhållande till den aktuella platsens förutsättningar. 

Kvartersstorleken ger förhållandevis små marginaler för att hantera allmänna 

och gemensamma behov vilka fullt ut inte tillgodoses i ansökan med den 

omfattning som nu föreligger. Detta innebär att bebyggelsen i en separat 

process skulle behöva minskas och omgestaltas. Då sökanden valt att få just 

denna utformning prövad och inte önskar omarbeta förslaget ytterligare, kan 

det konstateras att förslaget innebär en för hög exploatering i förhållande till 

platsens förutsättningar. Förslag till beslut bedöms därför vara avslag då 

flera grundförutsättningar för en ändamålsenlig bebyggelse inte är uppnådda 

eller på ett rimligt sätt kan uppnås genom utredning i en detaljplaneprocess.  

Avgift för planbesked 

Avgiften för avslag har beräknats enligt tabell 20 i den för år 2021 gällande 

plan- och bygglovstaxan då denna taxa gällde vid den tidpunkt då ansökan 

om planbesked inkom till Ronneby kommun. En avgift för avslag ska tas ut 
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med tidsersättning om minst två timmar. Gällande tidsersättning för år 2021 

var 878 kronor vilket innebär en avgift om 1756 kronor. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-12-12 

Ansökan om planbesked, 2021-06-21 

Fasadritning mot Kungsgatan - Färg, 2023-08-31 

Fasadritning mot Kungsgatan, 2023-08-31 

Fasadritning mot Östra Torggatan, 2023-08-31 

Fasadritning mot Prinsgatan, 2023-08-31 

Reviderad marksektion med Heliga Kors kyrka, 2022-11-16 

Planritning våningsplan nr. 0 – 2022-11-07 

Planritning våningsplan nr. 1 – 2023-08-31 

Planritning våningsplan nr. 2 – 2023-08-31 

Planritning våningsplan nr. 3 – 2022-11-07 

Planritning våningsplan nr. 4 – 2022-11-07 

Planritning våningsplan nr. 5 – 2022-11-07 

Planritning våningsplan nr. 6 – 2023-08-31 

Planritning våningsplan nr. 7 – 2022-11-07 

Planritning för takplan, 2022-11-16 

3D-modell, 2023-07-25 

Underlag för positivt planbesked, 2023-12-12 

 

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avslå 

ansökan om planbesked då den föreslagna bebyggelsen till sin omfattning, 

volym, höjd och uttryck inverkar negativt på kulturmiljön, stads- och 

landskapsbilden samt inte har förutsättningar för att uppfylla kraven på hälsa 

och säkerhet vid brand, trafik och avfallshantering. 

Att avgiften för avslag fastställs till 1756 kronor i enlighet med den av 

kommunfullmäktige 2011-06-16 § 159, reviderad genom beslut i 

kommunfullmäktige 2012-03-29 § 82 antagna och 2019-12-18 § 374 

indexreglerade plan- och bygglovstaxan. Faktura kommer att skickas ut 

separat.  

 

Kommunstyrelsens beslut 2023-12-05 

Kommunstyrelsen ger planenheten i uppdrag att ta fram beslutsformulering 

som innebär att positivt planbesked ges. 
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Komplettering efter kommunstyrelsens beslut 

Befintliga utredningar och underlag  

I och med att platsen för ansökan redan är bebyggd har vissa utredningar 

redan gjorts sedan tidigare. Sammanfattningsvis finns följande utredningar 

som underlag inför ett kommande detaljplanearbete:  

• Arkeologisk rapport 1978-1979  

• Geotekniskt yttrande, 1970-10-05  

• Grundberäkningar, 1970-10-05  

• Arkivritningar för nybyggnation, 1971 

  

Behov av nya och kompletterande utredningar  

Utöver de utredningar som sedan tidigare finns att tillgå har granskningen 

och remisserna för ansökan om planbesked visat på behovet av ytterligare 

utredningar som kan krävas vid en detaljplaneprocess. Av vad som har 

kunnat förutses i detta tidiga skede är det sammanfattningsvis följande 

utredningar som kommer att behöva arbetas fram:  

• Antikvarisk konsekvensanalys  

• Bebyggelsehistorisk dokumentation före rivning av befintlig bebyggelse  

• Gestaltningsprogram/Arkitektoniskt program för den nya bebyggelsen  

• MIFO Fas 1-undersöning m.fl. erforderliga faser  

• Trafikbullerutredning  

• Trafikutredning  

• Kompletterande geoteknisk undersökning/teknisk statusbedömning på 

kvarstående byggnadsdelar  

• Dagvattenutredning  

• Dricksvattenförsörjning, PM distributionstryck  

Om förslaget till detaljplan senare får en annan utsträckning och omfattning 

kan även följande utredningar bli aktuella:  

• Arkeologisk undersökning  

• MIFO Fas 2-undersökning 

 

Avgift för bifall till planbesked  
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Avgiften för ett planbesked består av två delar där en första del avser 

remisshanteringen i ärendet och den andra den ingående handläggningen och 

bedömningen av den sökta åtgärden. Avgiften tas ut enligt 2011 års taxa och 

utgår från det prisbasbelopp då ansökan inkom till Ronneby kommun, i detta 

fall år 2021. Åtgärden har bedömts vara en så kallad ”medelstor åtgärd” 

enligt taxans indelning vilket föreskriver en ersättning på 300 

milliprisbasbelopp (mPBB). Detta ger en summa av 14 280 kronor. Till 

denna summa tillkommer en avgift för kommunicering baserad på antalet 

sakägare. I detta fall uppgår kommuniceringsavgiften till 1 904 kronor. Detta 

innebär att sökanden sammanlagt betalar 16 184 kronor för detta planbesked. 

 

Beslutsformuleringar  

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att bevilja 

positivt planbesked för detaljplaneläggning för markanvändningarna 

bostadsändamål och centrum med lämpliga komplement på kv. Olov 5 i 

Ronneby kommun.  

Att avgiften för planbeskedet fastställs till 16 184 kronor i enlighet med den 

vid ansökningstillfället år 2021 av kommunfullmäktige 2011-06-16 § 159, 

reviderad genom beslut i kommunfullmäktige 2012-03-29 § 82 antagna och 

2020-12-17 § 313 indexreglerade plan- och bygglovstaxan. Faktura kommer 

att skickas ut separat.  

Att planarbetet bekostas genom planavtal med sökanden.  

Att samtliga till detaljplanen tillhörande utredningar där sådana krävs ska 

bekostas av sökanden.  

Att arbetet bedöms kunna påbörjas under andra halvåret 2024 med ett utökat 

förfarande under förutsättning att planavtal har ingåtts mellan parterna. 

Tiden för planarbetets handläggning bedöms vara upp till ett och ett halvt år 

men tidsåtgången kan påverkas av leveranstid för utredningar samt framtida 

utredningsbehov som inte kunnat förutses vid planbesked eller inledande 

detaljplaneläggning.  

Att ge Planenheten i uppdrag att påbörja detaljplanearbetet när planavtal till 

fullo har undertecknats 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att  

- bevilja positivt planbesked för detaljplaneläggning för 

markanvändningarna bostadsändamål och centrum med lämpliga 

komplement på kv. Olov 5 i Ronneby kommun.   
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- avgiften för planbeskedet fastställs till 16 184 kronor i enlighet med 

den vid ansökningstillfället år 2021 av kommunfullmäktige 2011-06-

16 § 159, reviderad genom beslut i kommunfullmäktige 2012-03-29 

§ 82 antagna och 2020-12-17 § 313 indexreglerade plan- och 

bygglovstaxan. Faktura kommer att skickas ut separat.  

- planarbetet bekostas genom planavtal med sökanden.  

- samtliga till detaljplanen tillhörande utredningar där sådana krävs ska 

bekostas av sökanden.  

- arbetet bedöms kunna påbörjas under andra halvåret 2024 med ett 

utökat förfarande under förutsättning att planavtal har ingåtts mellan 

parterna. Tiden för planarbetets handläggning bedöms vara upp till 

ett och ett halvt år men tidsåtgången kan påverkas av leveranstid för 

utredningar samt framtida utredningsbehov som inte kunnat förutses 

vid planbesked eller inledande detaljplaneläggning.  

- ge Planenheten i uppdrag att påbörja detaljplanearbetet när planavtal 

till fullo har undertecknats. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) förslår bifall till arbetsutskottets förslag 

till beslut.  

Ola Robertsson (S) föreslår att planbesked avslås i enlighet med 

tjänsteförslaget.     

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer förslagen mot varandra och finner 

att arbetsutskottet bifaller hans eget m.fl. förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.       

 

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  
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Namn 

 

Ja 

 

Nej 

 

Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Eva Kihlström-Widstrand (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Martin Johansson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Catharina Christensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Peter Robertsson, planarkitekt 

Sökanden: Bra Bygg i Blekinge AB, Västervägen 5, 372 52 Kallinge 

 

 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

69(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 17 Dnr 2023-000623 214 

Uppdrag om ändring av detaljplan för del av Ronneby 
22:1 (Viggen Norra etapp I) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen ger planheten i uppdrag att genomföra ändring av 

detaljplan för del av Ronneby 22.1 (Viggen Norra etapp I) så att 

fastighetsbildning kan genomföras. 

 

Ärendebeskrivning 

Detaljplan för del av Ronneby 22:1 (Viggen Norra etapp 1), med 

lagakraftsdatum 2019-01-20, behöver ändras för att möjliggöra 

genomförande av fastighetsbildning. Planenheten föreslås få i uppdrag att 

genomföra ändringen.  

Bedömning 

När detaljplan för del av Ronneby 22:1 (Viggen Norra etapp I) togs fram 

gjordes avvägningen att skapa en flexibel detaljplan. Detta för att kunna 

träffa en bredare marknad för potentiella exploatörer. Flexibel innebär i detta 

fall att hela planområdet ligger utlagd som kvartersmark och ingen allmän 

plats gata eller natur är avsedd på någon särskild plats. Då det vid planens 

framtagande var oklart exakt hur byggnader och tillfartsvägar skulle 

etableras inom området gjordes bedömningen att detta var den bästa 

utformningen utifrån just flexibiliteten.  

 Viggenområdet har sedan dess planerats vidare och detaljplan för del av 

Ronneby 22:1 (Viggen Norra etapp II) togs fram och fick laga kraft 2022-02-

10. I den detaljplanen förutsätts tillfart via del av Gripenvägen som är 

utbyggd och ligger inom detaljplan för Viggen Norra etapp I. Kommunen 

och fastighetsägaren till Aspiranten 2 har tecknat ett avtal om att överföra 

vägmark och mark mellan Gripenvägen och Västervägen till kommunens 

fastighet Ronneby 22:1. Lantmäteriet har meddelat att de inte kan genomföra 

den överenskomna fastighetsregleringen då den anses strida mot 

detaljplanen. Detta föranleder behovet att ändra detaljplanen så att 

fastighetsregleringen kan genomföras enligt intention. Frågan om uppdrag 

om planändring är kommunicerad med planchefen.  
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att ge 

planheten i uppdrag att genomföra ändring av detaljplan för del av Ronneby 

22.1 (Viggen Norra etapp I) så att fastighetsbildning kan genomföras.  

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ge planheten i 

uppdrag att genomföra ändring av detaljplan för del av Ronneby 22.1 

(Viggen Norra etapp I) så att fastighetsbildning kan genomföras. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Planenheten, Kristina Eklund, planchef 

Mark- och exploateringsenheten, Sara Jonasson, mark- och 

exploateringschef 
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§ 18 Dnr 2023-000627 265 

Remiss beslut om ändring av Järnaviks naturreservat i 
Ronneby kommun  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ta det till 

tjänsteskrivelsen bilagda remissvar gällande förslag till reservatsföreskrifter 

för Järnaviks naturreservat och avge det till Länsstyrelsen.  

 

Ärendebeskrivning 

Järnaviks naturreservat bildades 1971. Då reservatsföreskrifterna och 

skötselplanen börjat bli föråldrade och ej överensstämmande med dagens 

läge påbörjade länsstyrelsen under 2021 ett arbete med att ändra 

reservatsföreskrifterna och skötselplanen. Beslutet om ändrade 

reservatsföreskrifter och skötselplan har nu skickats på remiss till Ronneby 

kommun, som äger marken i reservatet.  

      

Bedömning 

Länsstyrelsen påbörjade under 2021 ett arbete med att ändra reservats-

föreskrifterna och skötselplanen för Järnavik naurreservat. Ett förslag togs 

fram och länsstyrelsen anlitade en fastighetsvärderare för att beräkna 

ersättningen till markägaren på grund av ändringarna. Under 2021 tecknades, 

efter beslut i kommunfullmäktige, en överenskommelse mellan Ronneby 

kommun och Länsstyrelsen där kommunen samma år fick utbetalat 

intrångsersättning om 2,5 mkr baserat på skadorna kopplat till skillnaden 

mellan gamla och nya föreskrifter.  

Länsstyrelsen arbetade under 2022 och 2023 vidare med utkastet till 

föreskrifter och skötselplan. I december 2023 fick kommunen förslag till 

beslut om nya föreskrifter samt skötselplan gällande Järnaviks naturreservat 

på remiss vilket i detta ärende hanteras/besvaras.  

 

Beslut om ändring av Järnaviks naturreservat med tillhörande bilagor och 

skötselplan finns i sin helhet som underlag i detta ärende.  

 

I korthet innebär ändringen:  
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 Förändringar i reservatets utbredning. Ytor såsom hamnområdet, 

småbåtshamn, båtuppställningsplats hamnparkering, hamnmagasin 

och transformatorstation har borttagits från reservatet då de saknar 

koppling till reservatet.  

 

 Skogen inom reservatet har fått ett starkare skydd och därmed fått 

större påverkan för kommunen som markägare vad gäller bedrivande 

av skogsbruk. Tidigare kunde visst skogsbruks bedrivas fast utan 

motorfordon, vilket inte är fortsatt möjligt med nya föreskrifter (A-

föreskrifterna). 

 

Ärendet har hanterats enligt den av fullmäktige beslutade rutinen för 

naturreservat mm. Synpunkter på reservatsföreskrifter och skötselplan har 

tagits fram av tjänstepersoner inom teknik-, fritids- och kulturförvaltningen 

inom och sammanställts i Bilaga 1 – Svar på remiss gällande beslut om 

ändring av Järnaviks naturreservat i Ronneby kommun  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet. 

 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 12 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 

Järnavik beslut remissversion 231207_m samtl bilagor 

Bilaga 1 – Svar på remiss gällande beslut om ändring av Järnaviks 

naturreservat i Ronneby kommun 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att ta det till tjänsteskrivelsen bilagda remissvar 

gällande förslag till reservatsföreskrifter för Järnaviks naturreservat och avge 

till Länsstyrelsen.  

      

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att ta det till tjänsteskrivelsen bilagda remissvar 

gällande förslag till reservatsföreskrifter för Järnaviks naturreservat och avge 

till Länsstyrelsen.  
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 
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§ 19 Dnr 2024-000027 250 

Avsiktsförklaring mellan Ronneby kommun och Region 
Blekinge gällande projektering för 
ambulansverksamhet i del av ny brandstationsbyggnad  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna 

avsiktsförklaring mellan Ronneby kommun och Region Blekinge gällande 

förprojektering för ambulansverksamhet i del av nybyggnad av 

räddningsstation.   

 

Ärendebeskrivning 

Mark- och exploateringsenheten har i uppdrag av kommunfullmäktige att, i 

inom ramen för projektet för nybyggnation av brandstation, teckna 

avsiktsförklaring med Region Blekinge (nedan Regionen) gällande 

samarbete kring samlokalisering av ambulansens verksamhet i samma 

byggnad som kommande brandstation. 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då bar inte bedöms påverkas av beslutet om 

avsiktsförklaring.  

 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 13 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Avsiktsförklaring Ronneby kommun – Region Blekinge        

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslås kommunstyrelsen att 

besluta föreslå kommunfullmäktige att godkänna avsiktsförklaring mellan 

Ronneby kommun och Region Blekinge gällande förprojektering för 

ambulansverksamhet i del av nybyggnad av räddningsstation.   
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige att godkänna avsiktsförklaring mellan Ronneby 

kommun och Region Blekinge gällande förprojektering för 

ambulansverksamhet i del av nybyggnad av räddningsstation.   

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 20 Dnr 2024-000029 250 

Markanvisning Viggen 2 och 3 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta godkänna avtal om 

markanvisning för Viggen 3; del av Ronneby 22:1. 

 

Ärendebeskrivning 

Delar av Ronneby 22:1 är under planläggning. Området är uppdelade i tre 

områden där två stycken redan är planlagda för handelsändamål (område 1 

och 2). En detaljplan är utbyggd. Område två som ligger parallellt med 

Västervägen markanvisades i december till Skåneporten. Den 

markanvisningen är på delegation sex månader.  

Området som är kvar planläggs nu. Det är ett stort område om ca 13,5 ha 

varav ca 8,5 ha är tänkt som kvartersmark. Samma företag som fick område 

2 har ett stort intresse av att vara med och utveckla område 3. Tjänstemän 

och representanter från Skåneporten har träffats några gånger under 

december och januari för att ta fram förslag till markanvisningsavtal som ska 

gälla under detaljplaneprocessen samt hur arbetssättet ska vara för att i 

detaljplanen skapa så bra förutsättningar som möjligt för en bra 

etableringsmöjlighet på området. Kommunen äger processen och 

detaljplanen. Planavgift kommer att tas ut i bygglovsprocessen. Det innebär 

att om företaget hoppar av avtalet så är detaljplanen och marken fortfarande i 

kommunens ägo. Köp av mark genomförs inte förrän etablering är på gång 

och hanteras enligt separat process.  

Skåneporten har i samtalen varit aktiva och kommit med tydliga önskemål 

och strukturer kring arbetet framåt varpå markanvisning under 

detaljplaneprocessen är ett bra alternativ för att fortsätta det goda samarbetet. 

Tjänstemän från näringsliv, plan och MEX är delaktiga.  

Bedömning 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. Barnrättsperspektivet är inte aktuellt i detta 

markanvisningsärende utan hanteras i detaljplaneprocessen. 
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Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 14 

Tjänsteskrivelse -Anna Hinseäng, Förvaltningschef 

Karta 

Förslag markanvisningsavtal Viggen 3       

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 

besluta godkänna avtal om markanvisning för Viggen 3; del av Ronneby 

22:1.  

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta godkänna avtal om markanvisning för Viggen 3; 

del av Ronneby 22:1. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 21 Dnr 2024-000034 040 

Prisökningsreserv (KS) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge tilläggsanslag år 2023 med 20 810 000 

kronor till nämnden för teknik, fritid och kultur för extraordinära 

prisökningar år 2023. Finansiering sker genom att anslå budgetmedel från 

den centrala prisökningsreserven. 

 

Ärendebeskrivning 

Inför år 2023 skapades en prisökningsreserv om 30 mnkr för att ha 

beredskap att klara extraordinära kostnadsökningar under året. När året nu 

summeras så framgår det att det är främst teknik, fritid och kulturnämnden 

som drabbats av väsentliga extraordinära kostnadsökningar. Övriga 

förvaltningar har inte redovisat några enskilda extraordinära 

kostnadsökningar överstigande 100 tkr, varför dessa inte föreslås erhålla 

kompensation. 

De extraordinära kostnader som TFK redovisar avser 17,0 mnkr el, 3,0 mnkr 

livsmedel och 0,8 mnkr drivmedel, totalt 20,8 mnkr, se bilaga. 

Beräkningar av förvaltningarnas extraordinära kostnadsökningar har gjorts 

av kommunens kontaktekonomer. De extraordinära kostnadsökningarna har 

inte behandlats av nämnden för teknik, fritid och kultur.  

Bedömning 

Nämnden för teknik, fritid och kultur har inom ramen för sin verksamhet 

haft extraordinära kostnadsökningar. Då medel för att kompensera dessa 

merkostnader under 2023 finns reserverade på centralt konto, är det rimligt 

att teknik, fritid och kulturnämnden får ta del av dessa genom budgetanslag. 

Kommunstyrelsen har beslutsrätt över de reserverade medlen. 

Beräkningarna avseende elkostnader är justerade så att de av fullmäktige 

beslutade taxehöjningarna i Miljöteknik inte kompenseras som extraordinär 

kostnadsökning.  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  
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Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 17 

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Bilaga prisökningskompensation 2023 

 

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

tilläggsanslag år 2023 med 20 810 000 kronor till nämnden för teknik, fritid 

och kultur för extraordinära prisökningar år 2023. Finansiering sker genom 

att anslå budgetmedel från den centrala prisökningsreserven.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

tilläggsanslag år 2023 med 20 810 000 kronor till nämnden för teknik, fritid 

och kultur för extraordinära prisökningar år 2023. Finansiering sker genom 

att anslå budgetmedel från den centrala prisökningsreserven. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Johan Sjögren, ekonomichef 
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§ 22 Dnr 2024-000028 041 

Internbudget 2024 - kommunledningsförvaltningen  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslag till internbudget 2024 för 

kommunledningsförvaltningen. 

 

Ärendebeskrivning 

Förslag till internbudget för 2024 för kommunledningsförvaltningen 

presenteras.      

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KS au 2023-01-22 § 18 

INTERNBUDGET 2024 

Internbudget 2024 (kommentarer) 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslag 

till internbudget 2024 för kommunledningsförvaltningen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 

Anna Lindén, ekonom 
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§ 23 Dnr 2022-000274 009 

Information om projektet Lokala processer och forum 
för utveckling i Ronneby kommun 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Projektledaren Robin Eriksson samt landsbygdsutvecklaren Annika 

Sandqvist informerar om resultaten och erfarenheterna av projektet hittills, 

samt redogör för planerade aktiviteter under våren och sommaren 2024. 

Bakgrund 

Projektet ”Lokala processer och forum för utveckling i Ronneby kommun” 

pågår sedan september 2022 och pågår till augusti 2024 med finansiering 

från Tillväxtverket. Syftet med projektet är att genom en bred dialog med 

befolkningen i kommunens landsbygder skapa s.k. lokala utvecklingsplaner 

för olika delar av kommuner i samverkan med lokalt engagerade. 

Sammanfattning av projektet   

Ronneby kommun arbetar 2022-2024 med ett projekt kring lokal utveckling 

som utgår från landsbygdernas egna behov. Projektet har titeln "Lokala 

processer och forum för utveckling i Ronneby kommun" och är finansierat 

genom Europeiska fonden för landsbygdsutveckling. Syftet är att utforma en 

modell för ett kontinuerligt arbete med att identifiera och formulera 

landsbygdens behov utifrån den lokala samhällsnivån. Det handlar om att ge 

landsbygdsinvånarna makten att definiera sig själva och sina behov, samt 

utforma sin egen utveckling. Det centrala i projektet är de lokala 

processerna. Processer som drivs i lokalsamhällena men som behöver stöd 

av kommunen för att bli breda, inkluderande och nå resultat. Projektets roll 

blir att utforma, starta och stötta lokalsamhällen att utforma lokala 

utvecklingsplaner. Dessa planer ska sedan lyftas till ett lokalt 

utvecklingsforum där representanter från lokalsamhällena tillsammans med 

tjänstemän från kommunen och andra offentliga aktörer kan hitta vägar 

framåt      
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 
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§ 24 Dnr 2018-000596 101 

Utredning gällande förutsättningarna för att införa 
utmaningsrätt i Ronneby kommun 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta   

att ge kommundirektören ett uppdrag att upprätta ett regelverk för 

utmaningsrätt.   

 

Reservation 

Ledamöterna från socialdemokraterna och vänsterpartiet reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktigeledamot Tim Svanberg (C) har inkommit med en 

motion om utmaningsrätt, dnr 2015-000228 001. Han yrkar att Ronneby 

kommun utreder förutsättningarna för att införa utmaningsrätt. 

Kommunfullmäktige beslutade 2017-06-21 § 209 att bifalla motionen. 

Utmaningsrätt innebär att en kommun, ett landsting eller en region kan 

bestämma sig för att införa utmaningsrätt. Utmaningen innebär en 

initiativrätt till en prövning av om en upphandling ska genomföras. 

Utmaningsrätten är till för att pröva verksamheter som bedrivs av 

kommunen, både kostnads- och kvalitetsmässigt. Den är en del i att öka 

mångfalden och förbättra den kommunala verksamheten. Utmaningen avser 

att den som vill driva en verksamhet på entreprenad åt kommunen lämnar ett 

önskemål om att en del av den kommunala verksamheten ska upphandlas 

eller säljas.  

Om en verksamhet utmanas prövar kommunen om det är tillåtet att 

upphandla verksamheten.  

Verksamhet som inte får utmanas är: 

- myndighetsutövning (om det inte finns särskilt stöd för detta i 

speciallagstiftningen), 

- strategiska ledningsfunktioner, 
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- verksamheter som enligt lag måste utföras av kommunen, 

- verksamheter som redan är utlagda på entreprenad. 

Om kommunen väljer att införa utmaningsrätt måste ett regelverk tas fram 

för utmätningsförfarandet 

Även om verksamheten upphandlas och drivs av ett privat företag har 

kommunen ett ansvar för att kontrollera och följa upp verksamheten. 

 

Efter genomförd utredning beslutar kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-

11-12 § 465 att utifrån genomförd utredning skicka förslaget om att införa 

utmaningsrätt i Ronneby kommun på remiss till nämnder, bolagsstyrelser 

och näringslivsrådet.  

Bedömning 

Remissvar har inkommit från samtliga beslutade remissinstanser. 

Bolagen menar att de i olika utsträckning redan idag använder sig av externt 

upphandlade aktörer och att det är bolagsstyrelsens ansvar att besluta 

huruvida verksamheternas utförande ska konkurrensutsättas eller ej.  

Både AB Ronneby Industrifastigheter samt AB Ronnebyhus ställer sig 

frågande till nyttan och eventuella vinster med att införa utmaningsrätt. 

Ronneby Miljö & Teknik AB samt AB Ronnebyhus ställer sig negativa till 

att införa utmaningsrätt för bolagens verksamheter vilka kan medföra 

negativa konsekvenser för både ekonomi, verksamhet samt dess ägare.  

 

Miljö- och byggnadsnämnden ställer sig positiva till förslaget om att införa 

utmaningsrätt, men ser endast ett marginellt tillämpningsområde inom sin 

verksamhet som består av myndighetsutövning eller annat som inte får eller 

kan skötas av extern utförare. 

 

Socialnämnden har i princip inget att invända mot införande av 

utmaningsrätt, men anser att om utmaningsrätten införs så är det av största 

vikt att regelverk och organisatoriska förutsättningar är utredda. 

 

Äldrenämnden menar att förstudier krävs för att bedöma om införande av 

utmaningsrätt är lämpligt och därefter, om utifall utmaningsrätt ska införas i 

Ronneby kommun, bör ett tydligt regelverk upprättas. Regelverket bör 

innehålla hur utmaningsrätten generellt ska tillämpas, vem som samordnar, 

utreder och tar beslut gällande utmaningarna, var resursen/-erna som ska 

arbeta med samordning och utredning av utmananderätt ska finnas placerade 
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och hur de ska finansieras, hur förvaltningar som redan är konkurrensutsatta 

genom LOV (lagen om valfrihetssystem) ska tillämpa utmaningsrätten. 

 

Teknik- fritid- och kulturnämnden ställer sig positiv till förslaget om att 

införa utmaningsrätt i Ronneby kommun.  

Även om utmaningen inte leder till upphandling kan positiva effekter i form 

av högre kvalitet och effektivitet uppkomma i den kommunala verksamheten 

genom att den utreds och belyses.  

Teknik- fritid- och kulturnämnden anser dock att det kommer krävas ett 

omfattande arbete innan beslut om upphandling kan tas inom en verksamhet. 

Förstudier angående detta är resurskrävande, inte minst på personalsidan, 

och det kan ta lång tid innan beslut fattats. Det kommer även att behövas 

förstärkning av personal på både upphandlingsenheten och inom den egna 

förvaltningen om utmaningen ska göras på rätt sätt och med kvalité.  

Förändring och upphandling av arbetsuppgifter eller delar av verksamhet kan 

även framkalla oro och rädsla bland personalen. Det finns då en risk för att 

personal söker sig från kommunen och att fokus hamnar på annat än just 

arbetet och utmaningen. 

 

Utbildningsnämnden anser att den personalförstärkning som krävs för att 

införa utmaningsrätten bedöms vara så stor att den inte uppväger de 

eventuella fördelar som införandet av utmaningsrätten skulle innebära och 

att ledning och styrning av verksamheten dessutom riskerar försvåras vid 

ytterligare utlokalisering.  

 

Näringslivsrådet ställer sig positiva till förslaget att på prov införa 

utmaningsrätt. De är medvetna om möjlig problematik kring hantering av 

processen, men anser att fördelarna uppväger. 

 

Sammanfattning från utredaren 

Inkomna yttrande påvisar en oenighet bland kommunkoncernens nämnder 

och bolag.  

En genomgång av erfarenheter från de kommuner som infört utmaningsrätt 

visar att det föreligger ett resurskrävande arbete både vid genomförandet av 

en förstudie, men även vid det skarpa arbetet med att anta alternativt avvisa 

inkomna utmaningar. Oavsett om kommunernas arbete med sina förstudier 

lett fram till en konkurrensutsättning eller inte så har deras arbete bidragit till 

kartläggning, och ibland även utveckling, av de egna verksamheterna. 
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Genom en förstudie kan nivån på kommunkoncernens nuvarande effektivitet 

utredas. Dock finns det inget som säger att en privat utförare kan genomföra 

uppdraget med en högre kvalitet och med en förbättrad kostnadseffektivitet. 

En ekonomiskt effektiv verksamhet riskerar därför vid en 

konkurrensutsättning att erhålla en försämrad kvalitet per skattekrona. 

 

Konkurrensutsättning av kommunal verksamhet kan bli en fördyrande faktor 

på längre sikt om fokus på pris och kostnad riskerar att ske på bekostnad av 

kvalitet och kontinuitet. 

Vid ett eventuellt införande av utmaningsrätt riskerar även synen på 

kommunen som arbetsgivare avseende attraktivitet att påverkas vilket kan 

medföra förlust av både behörig och kvalificerad personal, men även 

svårigheter vid rekrytering.  

 

I Ronneby kommun finns i dagsläget flera olika former för 

konkurrensutsättning genom bland annat Policy för arbetsintegrerade sociala 

företag, valfrihetssystemet LOV och Konkurrensprogram för Ronneby 

kommun. Detta är former av konkurrensutsättning som kommunkoncernen 

själv ”styr” över. Vid eventuell införande av utmaningsrätt försvinner 

kommunkoncernens möjlighet att själv välja de delar som för verksamheten 

bäst lämpas för konkurrensutsättning eftersom både initiativ och omfattning 

kommer utifrån, något som försvårar en kommunal beredskap med 

personella resurser. En följd av faktisk konkurrensutsättning av en 

verksamhet innebär även att kommunkoncernens inflytande över hur den 

utmanade verksamheten bedrivs avsevärt minskar. 

Vid genomförande av en eventuell förstudie är behovet av personella 

resurser likväl som tidsåtgång svår att beräkna. Lika så är personella resurser 

vid en faktisk konkurrensutsättning, på enheter likväl som central expertis i 

form av exempelvis jurister och upphandlare, svår att avgöra på förhand.

  

Avslutningsvis anser utredaren att det både finns för- och nackdelar med 

motionens frågeställning, men att koncernens ekonomi i relation till 

potentiella vinster/förluster bör ses som avgörande och vilka därför föreslås 

beaktas vid beslut om vidare hantering av ärendet.  

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 24 

Tjänsteskrivelse Hanna Grahn och Amelie Hultman, utredare 

Motion från Tim Svanberg, C 
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Utredning att införa utmaningsrätt i Ronneby kommun 

Remissyttrande från Miljöteknik 

Remissyttrande från ABRI 

Remissyttrande från Ronnebyhus 

Remissyttrande från äldrenämnden 

Remissyttrande från utbildningsnämnden 

Remissyttrande från socialnämnden 

Remissyttrande från miljö- och byggnadsnämnden 

Remissyttrande från teknik-, fritid- och kulturnämnden 

Remissyttrande från Näringslivsrådet 

 

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

att avstå fortsatt arbete med utmaningsrätt med hänvisning till osäkerhet 

beträffande ekonomisk lönsamhet i relation till vinster avseende kvalitet och 

effektivitet.  

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta   

att avstå fortsatt arbete med utmaningsrätt med hänvisning till osäkerhet 

beträffande ekonomisk lönsamhet i relation till vinster avseende kvalitet och 

effektivitet. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Roger Fredriksson (M) föreslår med instämmande från Roger Gardell (L) 

och Kenneth Michaelsson (C) att ge kommundirektören ett uppdrag att 

upprätta ett regelverk för utmaningsrätt.   

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer förslagen mot varandra och finner 

att arbetsutskottet bifaller hans eget m.fl. förslag. 

  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  
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De som önskar bifalla Roger Fredrikssons (M) förslag röstar nej.      

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 6 ja-röster och 9 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit hans eget 

förslag.  

 

Namn 

 

Ja 

 

Nej 

 

Avstår 

Roger Fredriksson (M)  X  

Sara Blixt (M)  X  

Eva Kihlström-Widstrand (SD)  X  

Bengt Johansson (SD)  X  

Tony Holgersson (SD)  X  

Carina Aulin (SD)  X  

Roger Gardell (L)  X  

Anna Ekberg (KD)  X  

Ola Robertsson (S) X   

Tommy Andersson (S) X   

Martin Johansson (S) X   

Mikael Mårtensson (S) X   

Catharina Christensson (S) X   

Kenneth Michaelsson (C)  X  

Peter Bowin (V) X   

Totalt 6 9  

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 25 Dnr 2023-000606 101 

Föreläggande om laglighetsprövning enligt 
kommunallagen- Ronny Stark mål nr 4107-23 del 1 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen fastställer kommunjuristens yttrande den 2 januari 2024 

som har lämnats in till Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 4107-23. 

 

Ärendebeskrivning 

Ett beslut från vård- och omsorgsnämnden den 25 oktober § 167 har 

överklagats av Ronny Stark. Han är missnöjd med att kommunen har infört 

digitala inköp i hemtjänsten istället för att åka och handla i butik åt brukare. 

Undertecknad kommunjurist har yttrat sig och har yrkat att överklagan ska 

avslås.  

Yttrandet har lämnats med stöd av p. 1.5 i kommunstyrelsens  

delegationsordning och kommunstyrelsen ska besluta om yttrandet ska  

vidhållas.  

Bedömning 

Ronny Stark har lämnat in ett omfattande överklagande då han anser att 

kommunens övergång till att låta brukare inom hemtjänsten själva beställa 

varor digitalt är olagligt.  

Överklagandet är uppdelat i två delar, det ena överklagandet rör Karl Palms 

skrivelse, det andra rör resterande del. 

Bedömningen som kommunjuristen gör är att den större delen av 

överklagandet har kommit in för sent. I den del som är i rätt tid så anser 

kommunjuristen att kommunen följt lagar och regler på ett korrekt sätt. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet.  
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Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 29 

Tjänsteskrivelse Markus Grill, kommunjurist 

Nr 50 - Yttrande Markus Grill  

Nr 40 – Underlag från domstol och Ronny Stark 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 

fastställa kommunjuristen yttrande den 2 januari 2024 som har lämnats in till 

Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 4107-23.  

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fastställa 

kommunjuristens yttrande den 2 januari 2024 som har lämnats in till 

Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 4107-23. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Markus Grill, kommunjurist 
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§ 26 Dnr 2023-000607 101 

Föreläggande om förvaltningsbesvär enligt 
förvaltningslagen - Ronny Stark mål nr 4109-23 del 2 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen fastställer kommunjuristens yttrande den 19 december 

2023 som har lämnats in till Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 4109-23. 

 

Ärendebeskrivning 

En skrivelse från verksamhetschef Karl Palm daterad den 22 maj 2023 har 

överklagats av Ronny Stark. Han är missnöjd med att kommunen har infört 

digitala inköp i hemtjänsten istället för att åka och handla i butik åt brukare. 

Undertecknad kommunjurist har yttrat sig och har yrkat att överklagan ska 

avslås.  

Yttrandet har lämnats med stöd av p. 1.5 i kommunstyrelsens  

delegationsordning och kommunstyrelsen ska besluta om yttrandet ska  

vidhållas.  

Bedömning 

Ronny Stark har lämnat in ett omfattande överklagande då han anser att 

kommunens övergång till att låta brukare inom hemtjänsten själva beställa 

varor digitalt är olagligt.  

Överklagandet är uppdelat i två delar, det ena överklagandet rör Karl Palms 

skrivelse, det andra rör resterande del. 

Bedömningen som kommunjuristen gör är att överklagandet av Karl Palms 

skrivelse är för sent inkommen och därutöver saknar verkan då beslutet 

förankrats i nämnden senare. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 30 
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Tjänsteskrivelse Markus Grill, kommunjurist 

Nr 50 - Yttrande Markus Grill  

Nr 40 – Underlag från domstol och Ronny Stark 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 

fastställa kommunjuristen yttrande den 19 december 2023 som har lämnats 

in till Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 4109-23.  

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fastställa 

kommunjuristens yttrande den 19 december 2023 som har lämnats in till 

Förvaltningsrätten i Växjö i mål nr. 4109-23. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Markus Grill, kommunjurist 
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§ 27 Dnr 2024-000022 101 

Förslag Internkontrollplan 2024 (KS) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslagen Internkontrollplan 2024 

(Kommunstyrelsen). 

 

Ärendebeskrivning 

I reglementet för Intern kontroll står att nämnderna har det yttersta ansvaret 

för den interna kontrollen inom sitt verksamhetsområde.  

Ledningsgruppen för Kommunledningsförvaltningen har haft en workshop 

där risker har identifierats kopplat till de riskområden som kommunstyrelsen 

prioriterat för 2024.  En arbetsgrupp har därefter tagit fram ett förslag på 

internkontrollplan 2024. Förslaget har därefter presenterats, justerats och 

godkänts av ledningsgruppen.  

      

Bedömning 

Att arbeta systematiskt och gemensamt med internkontrollplanen stärker 

arbetet med intern kontroll för Kommunledningsförvaltningen. Till 2024 års 

internkontrollplan har 7 risker identifierats. Samtliga ligger över 12 i 

riskbedömning.  
 

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 19 

Tjänsteskrivelse – Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 

Förslag-Internkontrollplan 2024 (Kommunstyrelsen) 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå Kommunstyrelsen 

att besluta 

- Att anta föreslagen Internkontrollplan 2024 (Kommunstyrelsen) 
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta 

föreslagen Internkontrollplan 2024 (Kommunstyrelsen). 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 
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§ 28 Dnr 2024-000023 101 

Information Verksamhetsplan 
Kommunledningsförvaltningen 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen att ta informationen om verksamhetsplanen 

Kommunledningsförvaltningen 2024 till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

I riktlinjen för styrdokument står att verksamhetsplanen beskriver hur 

Kommunfullmäktiges fastställda mål, kommunstyrelse/nämnd- och 

verksamhetsmål ska uppfyllas. Verksamhetsplanen innehåller även åtgärder 

som kommer från politiskt beslutade handlingsplaner. 

Kommunledningsförvaltningens verksamhetsplan för 2024 utgår från dessa 

förutsättningar. 

      

Bedömning 

Ledningsgruppen har gemensamt genom workshops tagit fram 

kommunledningsförvaltningens gemensamma aktiviteter för att bidra till de 

strategiska målområden och kommunstyrelsens mål. Som stöd har använts 

dokumentet Nulägesbeskrivning och analys inför 2024. I dokumentet ingår 

att göra kartläggning utifrån ”Var är vi” och ”Vart ska vi” och då vilka 

aktiviteter som behöver genomföras med hänsyn tagen till verksamhetsplan 

2023, verksamhetens grunduppdrag, intern- och omvärldsbevakning, 

strategiska styrdokument, uppdrag beslutade i budget. 

Verksamhetsplanen innehåller de fem strategiska målområdena, de tre målen 

beslutade av kommunstyrelsen, tio indikatorer och nio aktiviteter. 

 

Enheterna på Kommunledningsförvaltningen tar även fram egna 

verksamhetsplaner för 2024. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

Kommunstyrelsen att besluta 

- att ta informationen om verksamhetsplanen 

Kommunledningsförvaltningen 2024 till protokollet. 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

96(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

      

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ta 

informationen om verksamhetsplanen Kommunledningsförvaltningen 2024 

till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 
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§ 29 Dnr 2023-000590 101 

Uppföljning intern kontroll 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att 

- rödmarkerad kontroll ersätts 2024 av kontroll av rutin för 

tjänsteskrivelse 

- förvaltningen uppmanas att tillse att det är rätt version av 

styrdokumenten på ronneby.se samt att innehållet är uppdaterat 

- i övrigt notera rapporteringen till protokollet 

 

Ärendebeskrivning 

I reglementet för intern kontroll § 3 står att resultatet av uppföljningen av 

den interna kontrollen ska, med utgångspunkt från antagen plan, rapporteras 

till nämnden. 

Internkontrollplanen för 2023 är beslutad av kommunstyrelsen och avser 

kommunledningsförvaltningens verksamheter. Planen innehåller 8 risker. 

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram tillhörande kontrollmoment för 

att identifiera om det finns avvikelser kopplat till riskerna. 

      

Bedömning 

Kontrollmomenten har genomförts under november månad. Samtliga 8 

kontrollmoment är genomförda. Av kontrollmomenten är det en i 

uppföljningen som visar på avvikelse. Risken ”Att rutin för 

barnrättsbaserade beslutsunderlag inte följs” tas med till 2024 med 

tillhörande åtgärdsplan.  

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att Kommunstyrelsen 

föreslås besluta  

Att anta uppföljning av internkontrollplan 2023 KLF/Kommunstyrelse      
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Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, med anledning av gjord intern 

kontroll för 2023, att kommunstyrelsen beslutar att 

- rödmarkerad kontroll ersätts 2024 av kontroll av rutin för 

tjänsteskrivelse 

- förvaltningen uppmanas att tillse att det är rätt version av 

styrdokumenten på ronneby.se samt att innehållet är uppdaterat 

- i övrigt notera rapporteringen till protokollet 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 
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§ 30 Dnr 2024-000037 106 

Avsiktsförklaring för deltagande i ICLD:s "Nätverk för 
Demokratisk Resiliens" 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkäner avsiktsförklaring för deltagande i ICLD:s 

”Nätverk för demokratisk resiliens”. 

 

Ärendebeskrivning 

Deltagandet i "Nätverk för Demokratisk Resiliens" är av betydelse för 

Ronneby kommuns utveckling av vänortssamarbetet med Ternopil, och vi 

ser det som en unik möjlighet att bidra till och dra nytta av internationellt 

kunskapsutbyte för att stärka och värna demokratiutveckling.  

Vi avser att lämna in en ansökan om förberedelsefas inom ramen för 

"Nätverk för Demokratisk Resiliens" före den 31 januari 2024 eller ta de 

nödvändiga stegen mot att skicka in en sådan. 

ICLD:s nätverk (Internationellt Centrum för Lokal Demokrati) är en 

grundläggande och bra bas för att gå vidare i arbetet.  

Bedömning 

Tjänsteskrivelse av Carl-Martin Lanér, kommundirektör 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta 

             

Att godkänna rubricerad avsiktsförklaring 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

avsiktsförklaring för deltagande i ICLD:s ”Nätverk för demokratisk 

resiliens”. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 31 Dnr 2023-000296 009 

Förlängning av beslut om anställningsprövning  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att beslutet (KS 2023-06-07, § 207) om 

anställningsprövning förlängs t.o.m. 2024-12-31.  

 

Ärendebeskrivning 

Beslut finns om att anställningsprövning ska göras på ”ledningsarbeten” 

(etikett 101010-109090) och ”handläggar- och administratörsarbete” (etikett 

151010 – 152090) och att kommundirektören får, efter samråd med 

förvaltningschef, delegation att besluta om undantag. Beslutet om 

anställningsprövning gäller t.o.m.  

2023-12-31 (KS 2023-06-07, § 207).  

Bedömning 

På grund av ekonomiska utmaningar och oklara omvärldsförutsättningar 

behöver arbetsgivaren Ronneby kommun arbeta aktivt med omställning. 

Generellt är omställningen inom administrationen och chefsledet trögare och 

förklaringen till det är en lägre personalomsättning och tjänster som kräver 

särskild kompetens.  

Nuvarande beslut om anställningsprövning bör förlängas t.o.m. 2024.12.31, 

med samma villkor och tillämpning som det Kommunstyrelsen fattade den 

2023-06-07 (§ 207).       

Förslag till beslut 

Personalutskottet föreslår kommunstyrelsen att:  

1. Kommunstyrelsen beslut (KS 2023-06-07, § 207) om 

anställningsprövning förlängs t.o.m. 2024-12-31.  

      

Personalutskottets beslut 2023-12-18 

Personalutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att kommunstyrelsens 

beslut (KS 2023-06-07, § 207) om anställningsprövning förlängs t.o.m. 

2024-12-31.  
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Personalenheten 

Samtliga förvaltningschefer 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

103(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 32 Dnr 2023-000206 001 

Information om gjord organisationsöversyn av 
kommunledningsförvaltningen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommundirektör Carl-Martin Lanér informerar om gjorda 

organisationsförändringar på kommunledningsförvaltningen. 

Bakgrunden till omorganisationen är 

- behov av mer ändamålsenlig organisation 

- anpassa till förändringar som skett tidigare 

- ställa om och effektivisera 

- verkställa besparingar 

- rigga för övergripande organisationsprojekt (organisationen kommer 

senare sannolikt justeras pga övergripande organisationsprojektet) 

 

Enheterna under kommunledningsförvaltningen är nu: 

- Ekonomi- och inköpsenheten 

- Enheten för hållbarhet, kvalitet och överförmyndare 

- Enheten för service och digitalisering 

- Kanslienheten 

- Näringslivs- och kommunikationsenheten 

- Personalenheten 

 

Exempel på förändringar som gjorts är att Projekt Gribshunden läggs in 

under Näringslivs- och kommunikationsenheten.  

Interna resurser för kommunikation minskar liksom att 

näringsliv/centrumutveckling reduceras. 
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Reception, kundservice och växel flyttas från Näringslivs- och 

kommunikationsenheten till Enheten för service och digitalisering. 

Överförmyndarenheten försvinner som enhet och den verksamheten läggs in 

under Enheten för hållbarhet, kvalitet och överförmyndare.      

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 
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§ 33 Dnr 2024-000019 100 

Nya gemensamma intentioner för bostadsbyggande i 
Blekinge 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  

- anta Intentioner för bostadsbyggande  

- uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna 

överenskommelsen 

- upphäva tidigare beslut om intentioner gällande bostadsbyggande 

Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen i Blekinge påbörjade ett gemensamt arbete med kommunerna 

och ett antal företag inom fastighetsbranschen under 2017. Arbetet 

resulterade i en intention gällande bostadsbyggandet i länet. Det 

undertecknade dokumentet bestod av fem intentioner; 

1. utveckla möjligheterna att bygga – tillgång till byggklar mark 

2. översiktsplanering/detaljplanerna 

3. produktionskostnader och finansiering 

4. kompetensförsörjning 

5. samverkan 

 

Intentionen antogs och undertecknades av de fem Blekingekommunerna 

under 2019. 

Intentionerna för bostadsbyggande aktualiserades igen under 2022 och 

Samverkansrådet i Blekinge gav då i uppdrag till Regionchefsgruppen att ta 

revidera intentionen utifrån nuläget.  

Bedömning 

Den 17 november 2023 beslutade Samverkansrådet att ställa sig bakom 

bilagt förslag av Intentioner för bostadsbyggande.  

Förslaget till Intentioner för bostadsbyggande i Blekinge innehåller nu tre 

intentioner;  

1. Tillgång till byggbar mark 
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2. Fysisk planering 

3. Samverkan 

 

Till var intention finns en eller flera åtgärder. Målsättningen med 

dokumentet är att vi tillsammans i Blekinge, kommuner, Länsstyrelsen i 

Blekinge och Region Blekinge, ska samlas och jobba för ett ökat 

bostadsbyggande i länet. Ett ökat bostadsbyggande är en förutsättning för att 

kunna ta tillvara på de möjligheter som finns i samband med bl.a. 

företagsetableringar, Sydostlänken och ett eventuellt NATO-medlemskap. 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs indirekt av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag KS au 2024-01-22 § 27 

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Intentioner för bostadsbyggande, uppdaterad 2023-11-17 

Barnchecklista 

Gemensamma intentioner bostadsbyggandet Blekinge 23 okt 2019 

Protokollsutdrag KS 2019-05-07 § 169 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att  

- anta Intentioner för bostadsbyggande  

- uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna 

överenskommelsen 

- upphäva tidigare beslut om intentioner gällande bostadsbyggande 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att  
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- anta Intentioner för bostadsbyggande  

- uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna 

överenskommelsen 

- upphäva tidigare beslut om intentioner gällande bostadsbyggande 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 34 Dnr 2024-000064 4008 

Inköp av elverk till Ukraina 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- inköpa ett elverk om 60 KW, ett om 100 KW och ett elverk om 150 

KW för att skänka som gåva till kommunens vänort Ternopil, 

Ukraina,  

 

- uppdra att teknik-, fritid- och kulturförvaltningen genomföra inköp 

och ombesörja leverans 

 

- kostnader för elverk och transporter tas från i budget avsatta medel 

för samt att kommundirektören delegeras rätt att hantera dessa medel. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunens vänort Ternopil har stora behov av bla infrastruktur och 

materiel. Bla utrustning för elförsörjning är mycket angeläget. 

Kostnader för inköp av Elverk har undersökts liksom för transport av dessa 

till Ternopil. Leveranstid är inte helt klar men varierar mellan 6-10 veckor 

beroende på storlek. 

      

Bedömning 

Kommunfullmäktige har i budget 2024 anslagit medel för stöd till vänort. 

 

Barnrättsbedömning  
Barnrättsbedömning saknas då barn i Ronneby inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

      

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse- Carl-Martin Lanér, kommundirektör 

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta   
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Att inköpa ett elverk om 60 KW, ett om 100 KW och ett elverk om 150 KW 

för att skänka som gåva till kommunens vänort Ternopil, Ukraina,  

 

Att uppdra att TFK förvaltningen genomföra inköp och ombesörja leverans, 

samt 

 

Att anslå medel för detta samt transporter ur kommundirektörens konto vht 

801 för ändamålet 

      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att sista att-satsen ersätts med att 

kostnader för elverk och transporter tas från i budget avsatta medel för samt 

att kommundirektören delegeras rätt att hantera dessa medel.        

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Ronneby Miljö och Teknik AB 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 35 Dnr 2024-000015 003 

Upphävande av Grunddokumentet och hantering av 
bilagorna 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

- upphäva Grunddokumentet för Ronneby kommun 

- upphäva följande av bilaga B 

o Reglemente för biblioteks- och kulturnämnd 

o Reglemente för byggnadsnämnd 

o Reglemente för fritids- och turistnämnd 

o Reglemente för förskole- och grundskolenämnd 

o Reglemente för gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd 

o Reglemente för miljönämnd 

o Reglemente för omsorgsnämnd 

o Reglementet för socialnämnd 

o Reglementet för teknisk nämnd 

 

- upphäva följande av bilaga D 

o Delegationsordning för biblioteks- och kulturnämnd 

o Delegationsordning för byggnadsnämnd 

o Delegationsordning för fritids- och turistnämnd 

o Delegationsordning för förskole- och grundskolenämnd 

o Delegationsordning för gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd 

o Delegationsordning för miljö- och hälsoskyddsnämnd 

o Delegationsordning för omsorgsnämnd 

o Delegationsordning för teknisk nämnd 
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- upphäva bilagorna G Riktlinjer för posthantering och diarieföring m.m., L 

Riktlinjer för delegation, P IT-säkerhetsinstruktioner för användare och Q 

Specifikation av verksamhetsförändring  

- konstatera att för Bilaga A Arbetsordning för kommunfullmäktige, Bilaga 

B Reglemente för kommunstyrelsen, Reglemente för revisionen, Reglemente 

för valnämnd, Reglemente för överförmyndarnämnd, Reglementet för 

krisledningsnämnd, Bilaga C Reglementet för intern kontroll, Bilaga D 

Delegationsordning för kommunstyrelsen, Delegationsordning för valnämnd, 

Delegationsordning för överförmyndarnämnd, Bilaga E Lokalt 

samverkansavtal, Bilaga F Bestämmelser om ersättning till kommunalt 

förtroendevalda, Bilaga H Riktlinjer för beslutsunderlag, Bilaga I Riktlinjer 

för sammanträde och protokoll, Bilaga K Arkivreglemente, Bilaga M 

Grafisk profil, Bilaga N Reglementet för attest av ekonomiska transaktioner, 

Bilaga O Dokumenthanteringsplan, Bilaga R Kvalitetssäkringssystem finns 

nya aktuella dokument som ersätter de tidigare. 

- ge kanslienheten i uppdrag att ta fram ny Taxa för kopiering (Bilaga J) 

 

Ärendebeskrivning 

I december 2006 antog kommunfullmäktige Grunddokument för Ronneby 

kommun samt sju bilagor. Syftet med dokumentet var ”att kvalitetssäkra 

arbetsprocessen genom att bl.a. utarbeta riktlinjer för olika processer och 

skapa enhetliga rutiner inom kommunen.”  Till grunddokumentet kopplades 

bilagor med syfte ”att göra de olika styrdokumenten och reglementena mer 

lättillgängliga för anställda och politiker”. 

Grunddokumentet blev i vissa delar snabbt föråldrat medan vissa delar med 

fokus på handläggning och handläggares ansvar har åldrats mer långsamt. 

Under en längre period har tanken varit att ersätta delar av grunddokumentet 

med en ”handläggarhandbok” samt att fortsatt relevanta styrdokument bland 

bilagorna ska uppdateras och nya beslut om dessa tas.  

Bedömning 

Det nuvarande grunddokumentet för Ronneby kommun är inaktuellt i stora 

delar. Lagstiftning har ändrats, kommunens organisation har ändrats och ny 

teknik förändrar hur handläggning av ärenden görs. Det fanns en tanke med 

att samla viktiga styrdokument som bilagor till grunddokumentet men 

efterhand som dessa styrdokument har uppdaterats eller kanske tagits bort 

har det istället motverkat det första syftet och en osäkerhet uppstått. 

Bedömningen är alltså att Grunddokumentet i sin nuvarande utformning inte 

längre uppfyller det ursprungliga syftet. Vissa delar är dock även 
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fortsättningsvis relevanta, men bör hanteras på ett annat sätt än vad de görs 

idag. 

Samtidigt har Grunddokumentet ett antal bilagor. Dessa bör istället hanteras 

som fristående, självständiga dokument. Några av bilagorna är i dagsläget 

väl uppdaterade och fungerar som självständiga dokument t.ex. reglemente 

för intern kontroll, arkivreglemente, kvalitetssäkringssystem (för 

upphandling). Riktlinjer för posthantering och diarieföring (bilaga G) 

innehåller dels sådan information som lämpligen inte är med i en riktlinje för 

att det dela är lagtexter och dels är på en mer handgriplig nivå. Delar av 

informationen uppdateras och läggs in i ”handläggarhandboken” men 

riktlinjen förslås upphävas. Riktlinjer för delegation (bilaga L) är i stort sett 

vad kommunallagen säger om delegation och därför bör kommunen inte ha 

riktlinjer i denna form.  IT-säkerhetsinstruktion för användare (bilaga P) 

förslås upphävas då de är inaktuella och har ersatts av It-policy, 

Informationssäkerhetspolicy samt Riktlinjer för lagring av information.  

Taxa för kopiering (bilaga J) förslås fortsatt gälla men att kanslienheten får i 

uppdrag att uppdatera den. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet”.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag Ks au 2024-01-22 § 28 

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Barnchecklista 

Lista bilagor till grunddokumentet 

KF § 246 2006-12-14 till 15 Förslag på grunddokument 

Bilaga till KF § 246 Förslag på grunddokument 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige besluta att: 

- upphäva Grunddokumentet för Ronneby kommun 

- upphäva följande av bilaga B 

o Reglemente för biblioteks- och kulturnämnd 
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o Reglemente för byggnadsnämnd 

o Reglemente för fritids- och turistnämnd 

o Reglemente för förskole- och grundskolenämnd 

o Reglemente för gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd 

o Reglemente för miljönämnd 

o Reglemente för omsorgsnämnd 

o Reglementet för socialnämnd 

o Reglementet för teknisk nämnd 

 

- upphäva följande av bilaga D 

o Delegationsordning för biblioteks- och kulturnämnd 

o Delegationsordning för byggnadsnämnd 

o Delegationsordning för fritids- och turistnämnd 

o Delegationsordning för förskole- och grundskolenämnd 

o Delegationsordning för gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd 

o Delegationsordning för miljö- och hälsoskyddsnämnd 

o Delegationsordning för omsorgsnämnd 

o Delegationsordning för teknisk nämnd 

 

- upphäva bilagorna G Riktlinjer för posthantering och diarieföring m.m., L 

Riktlinjer för delegation, P IT-säkerhetsinstruktioner för användare och Q 

Specifikation av verksamhetsförändring  

- konstatera att för Bilaga A Arbetsordning för kommunfullmäktige, Bilaga 

B Reglemente för kommunstyrelsen, Reglemente för revisionen, Reglemente 

för valnämnd, Reglemente för överförmyndarnämnd, Reglementet för 

krisledningsnämnd, Bilaga C Reglementet för intern kontroll, Bilaga D 

Delegationsordning för kommunstyrelsen, Delegationsordning för valnämnd, 

Delegationsordning för överförmyndarnämnd, Bilaga E Lokalt 

samverkansavtal, Bilaga F Bestämmelser om ersättning till kommunalt 

förtroendevalda, Bilaga H Riktlinjer för beslutsunderlag, Bilaga I Riktlinjer 

för sammanträde och protokoll, Bilaga K Arkivreglemente, Bilaga M 

Grafisk profil, Bilaga N Reglementet för attest av ekonomiska transaktioner, 

Bilaga O Dokumenthanteringsplan, Bilaga R Kvalitetssäkringssystem finns 

nya aktuella dokument som ersätter de tidigare. 

- ge kanslienheten i uppdrag att ta fram ny Taxa för kopiering (Bilaga J)  
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att: 

- upphäva Grunddokumentet för Ronneby kommun 

- upphäva följande av bilaga B 

o Reglemente för biblioteks- och kulturnämnd 

o Reglemente för byggnadsnämnd 

o Reglemente för fritids- och turistnämnd 

o Reglemente för förskole- och grundskolenämnd 

o Reglemente för gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd 

o Reglemente för miljönämnd 

o Reglemente för omsorgsnämnd 

o Reglementet för socialnämnd 

o Reglementet för teknisk nämnd 

 

- upphäva följande av bilaga D 

o Delegationsordning för biblioteks- och kulturnämnd 

o Delegationsordning för byggnadsnämnd 

o Delegationsordning för fritids- och turistnämnd 

o Delegationsordning för förskole- och grundskolenämnd 

o Delegationsordning för gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd 

o Delegationsordning för miljö- och hälsoskyddsnämnd 

o Delegationsordning för omsorgsnämnd 

o Delegationsordning för teknisk nämnd 

 

- upphäva bilagorna G Riktlinjer för posthantering och diarieföring m.m., L 

Riktlinjer för delegation, P IT-säkerhetsinstruktioner för användare och Q 

Specifikation av verksamhetsförändring  

- konstatera att för Bilaga A Arbetsordning för kommunfullmäktige, Bilaga 

B Reglemente för kommunstyrelsen, Reglemente för revisionen, Reglemente 

för valnämnd, Reglemente för överförmyndarnämnd, Reglementet för 
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krisledningsnämnd, Bilaga C Reglementet för intern kontroll, Bilaga D 

Delegationsordning för kommunstyrelsen, Delegationsordning för valnämnd, 

Delegationsordning för överförmyndarnämnd, Bilaga E Lokalt 

samverkansavtal, Bilaga F Bestämmelser om ersättning till kommunalt 

förtroendevalda, Bilaga H Riktlinjer för beslutsunderlag, Bilaga I Riktlinjer 

för sammanträde och protokoll, Bilaga K Arkivreglemente, Bilaga M 

Grafisk profil, Bilaga N Reglementet för attest av ekonomiska transaktioner, 

Bilaga O Dokumenthanteringsplan, Bilaga R Kvalitetssäkringssystem finns 

nya aktuella dokument som ersätter de tidigare. 

- ge kanslienheten i uppdrag att ta fram ny Taxa för kopiering (Bilaga J) 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 36 Dnr 2020-000489 192 

Besvarande av motion från kommunfullmäktigeledamot 
Sune Håkansson (RP) angående hall i Listerby 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen är 

besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

Utdrag från motion: Det finns tankar om att bygga en ”hall” i Listerby. 

Frågan är mest: Skall det byggas en idrottshall eller en allhall? Båda 

begreppen är förvisso något oklara. Dock torde en allhall vara större, inte 

minst därför att den skall kunna rymma fler aktiviteter. 

Även en idrottshall kostar en del miljoner kronor, en allhall ytterligare 

miljoner. Ekonomiska begränsningar kan göra det svårt att bygga en allhall i 

närtid. 

Samtidigt är det viktigt att möjliggöra att det på något längre sikt kan skapas 

en allhall. Om en idrottshall byggs, bör detta ske så att en vidareutveckling 

till en allhall är möjlig. 

            Tankegångarna om en allhall kan påverka idrottshallens placering. 

            Jag föreslår att: 

Ronneby kommun vid byggnation i Listerby planerar så att en allhall blir 

möjlig att bygga 

Bedömning 

Motionen besvarades 2020 men återremitterades till Kommunstyrelsen 

(2020-11-26). Läget med Idrottshall i Listerby är följande: 

 

Att en allhall skulle byggas uteslöts fort i projektet och det var en ren 

idrottshall som skulle genomföras vilket också är förankrat med 

Kommunstyrelsen. Bordtennislokalen kommer att rivas för att få plats med 

ny idrottshall och deras verksamhet kommer att rymmas inom den nya 

idrottshallen. 
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Förprojektering är genomförd och upphandlingsunderlag togs fram under 

första halvan av 2023. Upphandling skedde sommaren 2023 och tilldelning 

skedde hösten 2023 efter att Kommunfullmäktige beslutade att tillföra 

ytterligare medel för att kunna slutföra projektet. Byggstart kommer att ske 

under 2024.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att föreslå Kommunstyrelsen 

besluta föreslå Kommunfullmäktige att besluta motionen besvarad.  

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå Kommunfullmäktige att besluta motionen besvarad. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 37 Dnr 2023-000227 192 

Besvarande av motion från Magnus Gustafsson (C) 
nattpatrull som utgår från Eringsboda för ökad trygghet 
och bättre service på landsbygden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-11-22 § 188: 

Följande motion har inkommit där Centerpartiet i Ronneby kommun föreslår 

att en nattpatrull ska utgå ifrån Eringsboda. Hemtjänsten är mycket viktig för 

de äldre och oftast får personalen gott betyg for den service som utförs. Den 

personliga kontakten betyder mycket och samtalen mellan personal och 

brukare uppskattas. Hemtjänstens arbete skapar trygghet bland de äldre och 

det gäller inte minst bland dem som är bosatta på landsbygden och i de 

mindre tätorterna i Ronneby kommun.  

När man bosätter sig på ett trygghetsboende är man äldre och många gånger 

ensam, svag och till och med ibland rädd för att bo kvar i sitt ursprungliga 

boende på grund av olika anledningar. Vi vill ge en ökad känsla av trygghet 

för de äldre på landsbygden.  

Sedan Nattpatrullen organiserades om och nu utgår från Ronneby tätort har 

de äldre i de mindre tätorterna fått leva med en mer otrygg känsla i sitt 

boende. Personalen uttrycker oro for de arbetsuppgifter där de behöver vara 

mer än en. Det kan gälla akuta situationer då brukaren behöver vändas. ! 

sådana fall ringer personalen efter förstärkning, som då i bästa fall är 30-40 

min bort. Detta handlar både om personalens arbetsmiljö som bör stärkas och 

tas på allvar, samt brukarnas rätt till god service och känsla av trygghet.  

I Eringsboda har man tidigare haft personal som utgått från Björkliden och 

därmed haft möjlighet att snabbt komma ut till den som behöver stöd och 

hjälp. Personalen har också haft en högre bemanning nattetid. 

Hemtjänstpersonalen ser stora fördelar med att få tillbaka Nattpatrullen i 

Eringsboda. En bättre arbetsmiljö och ökad service/vård som personalen kan 

ge till de äldre samt att det även finns ändamålsenliga lokaler på Björkliden.  
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Vårt förslag att införa en Nattpatrull i Eringsboda ger också vinster för 

miljön, då koldioxidutsläppen minskar när man slipper köra längre sträckor. 

Det ger även fler arbetstillfällen på landsbygden.       

Bedömning 

I dagsläget finns det inte underlag för att placera en nattpatrull i Eringsboda 

då den beviljade tiden nattetid ligger på 61 minuter per natt, plus 21 minuter 

dubbelbemanning. I snitt inkommer 0,8 larm per natt. Målet är att personal 

ska vara på plats inom en timme vilket vi gör då sintiden ligger på cirka 30 

minuter. En utökning med en nattpatrull om en person i Eringsboda skulle 

medföra en kostnadsökning med cirka 1,5mkr årligen, alternativet att inom 

rådande budgetram omlokalisera en medarbetare som utgår från Eringsboda 

skulle inte bidra till minskade körsträckor eller minskad svarstid på larm då 

denna medarbetare i stor omfattning skulle befinna sig i andra delar av 

kommunen. Hemtjänsten arbetar med att besvara inkomma larm skyndsamt 

över hela kommunen. Föreligger behov av akuta sjukvårdsinsatser ska det 

handhas av akutsjukvården.  

Redan i dag finns svårigheter att kompetensförsörja hemtjänstensenheterna 

på de mindre tätorterna framför allt i Eringsboda. Att utöka personalbehovet 

inom dessa områden kan medföra att kompetenskraven behöver sänkas för 

att lyckas bemanna.  

För att bedriva en resurseffektiv verksamhet är det av vikt att verksamheten 

besitter mandatet att leda och fördela arbetet inom verksamhetsområdet. Om 

inte verksamheten besitter detta mandat kommer omställningar till följd av 

förändrat kundunderlag och hemtjänsttimmar fördröjas.       

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås att ställa sig bakom förvaltningens 

motionssvar och föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

avslå motionen.      

 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-11-22 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att ställa sig bakom förvaltningens 

motionssvar och föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

avslå motionen. 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

120(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Kenneth Michaelsson (C) föreslår att motionen ska bifallas. 

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag 

dvs. avslag på motionen.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer förslagen mot varandra och finner 

att kommunstyrelsen bifaller hans eget förslag.     

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 38 Dnr 2023-000384 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG information om 
offentlig verksamhet 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat genom texten 

under Bedömning. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-11-28 § 281: 

Förslagsställaren Eva Hammarström har den 28 juni 2023 inkommit med 

följande medborgarförslag:  

”Jag har som granne till Östra piren tidigt på morgonen den 28 juni blivit 

väckt av muslimskt böneutrop. Man använde sig av högtalare och då vinden 

var västlig var upplevelsen att mötet hölls i min trädgård. Hade uppskattat att 

jag fått information om detta då tillståndet gäller i tre dagar och flera 

böneutrop. Även de som campar på ställplatsen borde fått information då 

flera lämnade platsen på morgonen. Tillståndet gäller även för uppställning 

av hoppborg under dessa dagar. Jag vet att ansökan görs hos polisen men att 

kommunen hänvisar om lämplig plats. Att få information om detta anser jag 

vara en medborgerlig rättighet då vi kunnat planerat för att vistelse på annat 

ställe. ”  

Ärendet har remitterats till teknik-, fritid- och kulturnämnden för beredning.      

Bedömning 

Det är, precis som förslagsställaren skriver, Polismyndigheten som hanterar 

ansökan och ger tillstånd. Kommunen kan hjälpa till inför ansökan med plats 

m,m. samt fungerar som remissinstans åt polisen. Om ansökan blir beviljad 

får kommunen tillbaka ett tillståndsbevis.  

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har varit i kontakt med polisen för 

diskussion och rådgivning. Förvaltningen bedömer således att det finns vissa 

svårigheter ifall information ska lämnas i samband med tillståndsgivande. 

Framförallt gällande vilka tillstånd kommunen ska lämna information om 

och hur det i så fall ska genomföras. I vissa fall får kommunen in remissen 

kort inpå, vilket inte lämnar utrymme för att kunna ge information i god tid. 

När det gäller böneutrop så kan det enligt polisen vara känsligt att lämna ut 
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för mycket information. Om kommunen bestämmer sig för att information 

inför tillståndsgivande ska lämnas så kommer det resultera i ytterligare 

administration för förvaltningen.  

Vidare rekommenderar förvaltningen att kontakt tas med polisen ifall 

offentliga sammankomster eller tillställningar, genom ljud eller på något 

annat sätt, medför allvarlig störning av ordningen.       

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget 

besvarat enligt ovan.      

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-11-28  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

anse medborgarförslaget besvarat enligt ovan. 

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

medborgarförslaget är besvarat genom texten under Bedömning. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden 
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§ 39 Dnr 2019-000261 109 

Besvarande av medborgarförslag - Förslag till att göra 
parkeringen söder om Knut Hahn skolan bättre 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

medborgarförslaget är besvarat genom texten under Bedömning. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-11-28 § 282: 

Förslagsställaren Mats Karlsson har den 17 april 2019 inkommit med 

följande medborgarförslag: ”Parkeringen söder om gymnasieskolan Knut 

Hahn. Äntligen fick den belysning förra året. Här kommer tre förslag för att 

göra den bättre. 1. Ta fram ett vattenpass och rikta upp belysningsstolparna. 

2. Cykelställen är farliga och sönder. Reparera eller ta bort. 3. Plantera 

vintergröna, marktäckande, växter i "stenkrafset", där det tidigare stod 

planterade buskar.” Ärendet har remitterats till teknik-, fritid- och 

kulturnämnden för beredning.      

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har varit kontakt med 

förslagsställaren för att stämma av vilken parkering som avses. 

Förslagsställaren har bekräftat att medborgarförslaget syftar på den södra 

parkeringen, där det nu även finns en skatepark.  

Cykelställena är borttagna och det finns numera ingen cykelparkering vid 

den södra parkeringen. Vad gäller belysningen bekräftar 

fastighetsförvaltaren att belysningen är för låg och genererar dåligt ljus samt 

utger hög energiförbrukning.  

I dagsläget är parkeringen en byggarbetsplats i och med byggandet av 

Persborgs förskola. PEAB, som nyttjar denna parkeringsplats, kommer att 

använda området fram till mars 2024. Därefter kommer fastighetsförvaltaren 

se över vad som behöver åtgärdas samt efterfråga investeringspengar för 

bland annat belysningsbyte.      
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att anse medborgarförslaget besvarat enligt ovan.      

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut  2023-11-28 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att anse medborgarförslaget besvarat enligt 

ovan. 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget är besvarat 

genom texten under Bedömning. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 40 Dnr 2023-000456 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG anlita lokala 
konstnärer för att smycka Viggenområdet 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat genom texten 

under Bedömning. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 319: 

David Eriksson har 2023-09-12 inkommit med ett medborgarförslag. 

Förslagsställaren föreslår att Viggenområdet utsmyckas med skulpturer av 

olika slag samt exempelvis en väggmålning på ett elskåp beläget på området.      

Bedömning 

Gällande Viggenområdets bebyggda fastigheter så är Ronneby kommun inte 

någon större fastighetsägare. Ronneby kommuns ägandeskap består 

mestadels av vägar, cykelvägar och vattendammar.  

Det, i medborgarförslaget utpekade, elskåpet är inte en av Ronneby 

kommuns fastigheter utan tillhör ett av företaget som är beläget på platsen. 

 Då ägarskapet till så stor del består av andra ägare än Ronneby kommun så 

bör förslagsställaren presentera sin idé för fastighetsägarna på plats.      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och 

kulturnämnden att föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att med ovan text anse medborgarförslaget besvarat.      

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19  

Teknik-, fritid och- kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att med ovan text anse 

medborgarförslaget besvarat. 
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

medborgarförslaget är besvarat genom texten under Bedömning. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

127(132) 
2024-02-06  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 41 Dnr 2023-000397 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG fler bussturer 
Ronneby - Gö 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag har inkommit till kommunen där förslagsställaren 

föreslår fler bussturer till Gö på vardagar, för att underlätta för såväl 

ungdomar som vuxna.      

Bedömning 

Blekingetrafiken är huvudman för kollektivtrafiken i Blekinge och planerar 

kollektivtrafiken utifrån befintligt statistiskt underlag kring antal boende och 

var arbetsplatser, skolor m.m. är belägna. För de sträckningar där det inte 

anses finnas underlag för reguljära bussturer, finns möjlighet till s.k. 

närtrafik. Vidare testar Blekingetrafiken andra lösningar för landsbygden, 

som t.ex. en samåkningsapp som underlättar för samåkning. De övergripande 

målsättningarna för kollektivtrafiken bestäms politiskt på regional nivå.  

I samband med planeringen av kollektivtrafiken förs också en dialog med 

respektive kommun. Kommunerna har också möjlighet att finansiera så 

kallad tilläggstrafik, där Blekingetrafiken kan trafikera sträckningar som inte 

anses ingå i grunduppdraget.  

Ronneby kommun har tidigare finansierat tilläggstrafik på Göhalvön genom 

bussar som går mellan Listerby och Ronneby resecentrum. Utfallet på de 

turerna var väldigt lågt och kostnaden per resande och tur var tusentals 

kronor.  

Utifrån befintlig befolkningsstatistik och erfarenheterna från tidigare 

satsningar på utökad kollektivtrafik i området, bedöms det i dagsläget därför 

inte som rimligt att avsätta medel för tilläggstrafik på Göhalvön.         

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige att avslå 

medborgarförslaget.       
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Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att avslå 

medborgarförslaget. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren 
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§ 42 Dnr 2024-000003 101 

Delegationsbeslut 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporterade delegationsbeslut till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras:   

- Sammanställning över delegationsbeslut tagna utifrån kapitel 4 

Upphandling i kommunstyrelsens delegationsordning, 2023-09- 07 

till 2023-12-31 

- Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby 

Industrifastigheter, beslut enligt pkt 3:11 i kommunstyrelsens 

delegationsordning, 2023-01-08      

 

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterade delegationsbeslut till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 
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§ 43 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden rapporteras: 

- Blekinge Tingsrätt, Rörmokaren i Blekinge har försatts i konkurs  

- Jonas Svensson, Anställd politiker  

- Sydarkivera, Åtgärdsplan efter arkivtillsyn 2023, 

Överförmyndarnämnden för Ronneby och Karlshamn  

- Protokollsutdrag miljö- och byggnadsnämnden 2023-11-15 § 212      

 

Arbetsutskottets beslut 2023-12-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 
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§ 44 Dnr 2024-000005 101 

Delgivningsärenden 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden rapporteras: 

- Rickard Pettersson, Fråga till kommunstyrelsen 

- Blekinge Tingsrätt, Kungörelse Oakmountain Creative AB har 

försatts i konkurs 

- Blekinge Tingsrätt, Kungörelse Sjösatt AB har försatts i konkurs 

- Affärsverken, Kyla i hela börsområdet 

- Affärsverken, Ihållande kyla 

- Regeringskansliet, Uppdrag att kartlägga resurser för sjuktransporter 

och ta fram ett förslag till plan för nationell samordning vid fredstida 

kriser, höjd beredskap och ytterst krig 

- Region Blekinge, Nyhetsbrev december 2023 

- Bräkneåns Vattenråd, Medlemsinformation 

 

Protokoll 

- Visit Blekinge, Extra bolagsstämma 2023-12-18 

- Visit Blekinge. 2023-11-10 

- Cura Individutveckling 2023-12-08 

 

Protokollsutdrag 

- Olofströms kommun, KF § 165/2023 Avtal om Sydostlänken 

- Teknik-, fritid- och kulturnämnden, 2023-12-19 § 322 

- Sydarkivera, 2023-12-01 §§ 47, 48 

      

Arbetsutskottets beslut 2024-01-22 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är arbetsutskottets. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

 


